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در صفحه سبک زندگی می خوانید:
  »خاکسپاری« و معانی متفاوت و واقعی آن در رویا

  »هیپوکندریا« یا »خودبیمار انگاری« چیست؟
  داستان کوتاه: »پیراهن مرد ناراضی«  

  رازهای بزرگ روانشناسی برای فروش بیشتر
و ...

با هدف تمرکز بیشتر بر احیای بافت فرسوده کرج؛

سازمان »عمران« و »بازآفرینی 
فضاهای شهری« تفکیک شد

3
شعور لگدمال شده مخاطب

به دست سینمای ابتذال

جایگاه مخاطب کجای
این سینما است؟

4
هیجان برای صعود به لیگ برتر؛

از شگفتی سرخپوشان
تا امیدواری کرمانی ها

7

وزیر راه: 
پروازهای چارتری 
خلاف است و با آن 
برخورد خواهم کرد

2
شهردار کرج خبر داد؛

بهره برداری 100 میلیارد تومانی از پروژه عمرانی در کرج
2

سرمقاله

خطر »نئوفاشیسم« بیخ گوش بشریت؛
»جنگ جهانی سوم«

خیلی دور خیلی نزدیک
محمدحسین سیفی - »جلیقه زردها« که برگرفته از جلیقه های 
زردی است که رانندگان و موتورسواران برای »دیده شدن« در شب 
به تن می کنند، نه ایدئولوژی خاصی را دنبال می کنند، نه به یک 
حزب تعلق دارند، نه سازماندهی مشخصی دارند و نه رهبری  این 
جنبش حاکی از بی اعتمادی به دموکراسی حزبی و منطق گفتگویی 
است که این مدل از دموکراسی بر آن استوار است. دنیا دقیقا در 
پیچ خطرناکی است که یا جامعه را به »نئوفاشیسم« سوق می دهد 
یا به مدلی از دموکراسی مستقیم. در حقیقت پیچی تاریخی است 
که جنگ رودرروی چپ رادیکال و راست افراطی باید تکلیف خود را 

باهم روشن کنند و بین این دو راه باید یکی انتخاب شود.
مساله ای که دیر یا زود جامعه ما نیز با آن رو به رو خواهد شد. کاملا 
طبیعی است وقتی رئیس جمهور ها و نمایندگان مجلس مختلف از 
احزاب سیاسی حاکم بر جامعه انتخاب می شوند و »ناامیدی« تمام 
را برای اقشار مختلف جامعه بار می آورند، نتیجه اش گذر مردم از 
آنها باشد. خام فکری است اگر خیال کنیم اتفاقی که در ریاست 
جمهوری فرانسه، آمریکا و... افتاده است تنها مختص به کشورهای 
غربی با ساز و کار انتخاباتی آن چنانی است. هر زخم کهنه شده 
ای در هر نقطه از دنیا ممکن است سر باز کند و جوش و خروشی 
مهار ناشدنی داشته باشد. اگر در فرانسه حالا به »امانوئل مکرون« 
لقب »رئیس جمهور پولدار ها« داده اند، مدتی است که با صحبت 
های »حسن روحانی« خودمان هم شوخی می شود و او را »رئیس 
جمهور« سوئیس خطاب می کنند. ریشه هر دو لقب یک چیز است 
؛ دور بودن رئیس جمهور از طبقات پایین اجتماع و نداشتن هیچ 
برنامه ای برای آن ها. بالاخره تحمل اقشار فرودست هم حدی دارد.
خبر خوبی نیست اما ظاهرا زمانه میانه روی و اعتدال دیگر به پایان 
رسیده است و رادیکالیسم با سرعت هرچه تمام تر از گرد راه رسیده 
است و دموکراسی لیبرالی برای ادامه حیات خود نیازمند پوست اندازی 
جدی است. گواه آن افزایش محبوبیت احزاب چپ رادیکال و راست 
افراطی در اکثر کشورها من جمله ایران خودمان است و در فرانسه 
هم »جلیقه زردهایی« که به گفته حاضرین در این جنبش حدود 
۲۰ درصد آن ها را ناسیونالیست های افراطی و مابقی را عدالتخواهانی 
تشکیل داده اند که خود را متعلق به هیچ حزبی نمی دانند و هر کس با 

آن ها صحبتی دارد باید به خیابان بیاید نه پشت میز مذاکره!
اتفاقی که در آمریکا رخ داد و اکنون در کشورهای دیگر خطر تکرار 
شدن دارد، عاقبت آن بدون شک فاجعه ای اگر نگوییم بزرگتر از جنگ 
جهانی اما حداقل به همان اندازه به بار خواهد آورد که نشانه های آن را 
امروز در خاورمیانه می بینیم. می گفتند »جنگ جهانی سوم« بر سر 
»آب« است اما شرایط فعلی شباهت به سال های منتهی به جنگ 

جهانی دومی دارد که »آب« اساسا مساله بشری نبود.
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نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی از امضای 
۱۴۰ نماینده برای راه اندازی صندوق الکترونیکی فروش 

خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از  مهر، محمدجواد 
کولیوند بعدازظهر شنبه در جلسه شورای اداری استان 
که با تودیع و معرفه استاندار البرز همراه بود، گفت: 
وزارت کشور بعد از فراز و نشیب های متعدد استاندار 

البرز را انتخاب کرد و هیئت وزیران نیز رأی مثبت داد.
وی با تأکید بر اینکه پیگیری پروژه های راه سازی استان 
از اهمیت بالایی برخوردار است، گفت: قطعه اول آزادراه 
تهران-شمال، بزرگراه شمالی کرج و آزادراه همت و 
همچنین پروژه آبیک - چرمشهر اگر در کوتاه ترین 
زمان ممکن به بهره برداری برسد گره های ترافیکی 

استان باز می شود.

نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی در بخش 
دیگری با اشاره به دو سد کرج و طالقان، گفت: حق آبه 
استان البرز از این دو سد کم است و بخش زیادی از آب 
مصرفی استان از چاه ها تأمین می شود، به همین منظور 
افزایش حق آبه استان از دو سد یادشده ضروری است.

کولیوند در ادامه به مسئله معیشت مردم اشاره کرد و 
گفت: مسائلی از قبیل نوسان قیمت ارز معیشت مردم 
را با مشکل مواجه کرده است، همچنین با بلاتکلیفی 

سرمایه مردم در مؤسسات مالی مواجه هستیم.
وی با تأکید بر اینکه ایجاد فرصت های شغلی باید در 
دستور کار مسئولان قرار گیرد و موردتوجه ویژه باشد، 
گفت: البرز استانی با نسل جوان است، توجه به اشتغال 

آن ها ضروری است.
در  اسلامی  شورای  مجلس  در  کرج  مردم  نماینده 
بخش دیگری با تأکید بر اینکه دشمنان در حال فشار 

اقتصادی هستند، گفت: با این اقدام می خواهند نظام را 
ناکارآمد جلوه دهند.

کولیوند با بیان اینکه برای ناکامی دشمنان باید تلاش 
کنیم و باهم متحد باشیم، گفت: دولت درآمد حاصل از 
مالیات، درآمد حاصل از فروش نفت و مشتقات تکیه دارد. 

باید برای امور مالیاتی زیرساخت های دقیق ایجاد شود.
برای  نماینده  اینکه ۱۴۰  بر  تأکید  با  ادامه  در  وی 
راه اندازی صندوق الکترونیکی فروش امضا کرده اند، 
گفت: تحقق این مهم موجب مدیریت سیستمی بر 

قیمت ها می شود.
نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی در ادامه 
به مسافربری شدن فرودگاه پیام که می تواند اقتصاد 
استان را متحول کند اشاره کرد و گفت: فرودگاه پیام، 
منطقه ویژه اقتصادی پیام ازجمله ظرفیت های است که 

می تواند به کمک توسعه اقتصادی استان بیایند.

نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی عنوان کرد:

امضای 140 نماینده برای راه اندازی صندوق الکترونیک فروش

به انتخاب تحریریه »دنیای هوادار«

تیم منتخب لیگ برتر 
8تا پایان نیم فصل 97 - 98 

امام جمعه کرج: 

مسیر مفاسد  و رانت خواران 
در البرز را قطع کنید
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دادگاه دنيای هوادار

دادگاه دنیای هوادار ، هوادار متهمین مظلوم و بدون 
پارتی است به همین خاطر اشد مجازات آنها مهمان 
شدنشان در این ستون است و حداکثر محکومیت 

کاغذی

نام:  اکبر
نام خانوادگی:  سلیم نژاد

شهرت:  محبوب خبرنگاران!
اتهام: توجه ویژه و تعامل بالا با اهالی فرهنگ و رسانه 

اوضاع نابه سامان فرهنگی و رسانه ای کرج و وضعیت 
نامطلوب انتشار نشریات و سختی حرفه خبرنگاری 
پوشیده  بر کسی  به روز  و  اخبار صحیح  درج  برای 
نیست. از طرفی میزان پاسخگویی مدیران شهری و 
نحوه برخورد آن ها با خبرنگارن نیز به سختی های 

حرفه این قشر دامن می زند.
پیش از انتخاب روسای کمیسیون ها و افزوده شدن 
کمیسیون »هنر و ارتباطات« و توجه به حوزه رسانه 
در این کمیسیون، کمیسیون فرهنگی به ریاست اکبر 
سلیم نژاد از آغاز به کار شورای اسلامی شهر کرج 
در دوره پنجم، مسئول این حوزه نیز در کنار سایر 

حوزه های مربوط به فرهنگ کرج بوده است. 
برسیم به خروجی تصدی سمت ریاست کمیسیون 
فرهنگی شورای اسلامی شهر کرج از سوی سلیم نژاد! 
او در این دو سال چنان تعامل بالایی)!( با خبرنگاران 

داشته که بدون برگزاری حتی یک نشست خبری، 
توسط الهامات قلبی ویژه از درددل ها و اوضاع و احوال 
اصحاب رسانه با خبر است! شما هم که از بیخ دلت 

پاکه پس اصلا چه نیازی به نشست است... 
شورای  اعضای  است  معتقد  جد  به  که  سلیم نژاد 
اسلامی شهر کرج، نمایندگان مردم برای پیگیری 
مطالبات آنان هستند، خبرنگاران را قشری از همان 
مردم و چه بسا بسیار بالاتر می داند و احترام ویژه ای 
برای آنان برخوردار است به حدی که آنان را جزء 
و  تعامل  با  ندارد  و دوست  نمی داند  فرهنگ  حوزه 
ارتباط با خبرنگاران، اوقات آنان را بی دلیل برای این 

موضوعات »بی اهمیت« تلف کند!
به قدری به حوزه فرهنگ و رسانه کرج اشراف  او 
دارد که قاعدتا می داند که بسیاری از مدیران مسئول 
رسانه های چاپی به شدت با مشکل کمبود کاغذ یا 
ترخیص کاغذ از گمرک دست و پنجه نرم می کرده و 
می کنند و به عبارتی حیات نشریات در خطر است اما 
به زعم او این مسائل چندان بااهمیت نیست که وقت 
خودش و خبرنگاران را بگیرد و ترجیح می دهد خیلی 

زیربنایی تر به حوزه فرهنگ بپردازد!
رئیس کمیسیون فرهنگی در میان سایر اعضا، تعامل 
با اهالی رسانه را به حد اعلا رسانده است. می گویید 
نه؟ از او بپرسید چند نشریه، چند خبرگزاری، چند 
و  می کنند  فعالیت  کرج  سطح  در  خبری  پایگاه 

مطمئن باشید پاسخی شگفت آور خواهد داد. 

درست است که رئیس کمیسیون هنر و ارتباطات 
شورای اسلامی شهر کرج؛ رحیم خستو نشستی را به 
تازگی با اهالی هنر ترتیب داده است و پای درددل ها 
و صحبت های آنان نشسته است و انتظار می رود که 
چنین کاری را برای اهالی رسانه نیز در آینده نزدیک 
پیگیری کند، اما فرهنگ حوزه گسترده تر و جامع تری 
را شامل می شود و اکبر سلیم نژاد آن قدر این مدت 
»فرهنگی« عمل کرده است که ما به نمایندگی از 
سایر خبرنگاران کرج، او را متهم می کنیم که تعامل 
خود را کمی کم تر کند و این اندازه »فرهنگی« نباشد! 
آخر ما خبرنگاران عادت نداریم یک مسئول این قدر به 

ما توجه ویژه کند!

دلمان از تعاملات فراوان حضرتعالی
با اهالی رسانه به لرزه درآمد!!!

لیگ برتر در میانه راه جذابیت
   از هواداری تا داوری ،  همه در خدمت فوتبال  
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خبر

غلامی: بورسیه ها ارز نیما 
دریافت می کنند

تقدیر  نوزدهمین جشنواره  آیین  در حاشیه  منصور غلامی 
نیاز  ارز مورد  تامین  برتر کشور در خصوص  از پژوهشگران 
دانشجویان ایرانی خارج از کشور، اظهار کرد: با بانک مرکزی 
در مورد ارز فرصت های مطالعاتی و دانشجویان بورسیه به 
گروه  دو  این  به  نیمایی  ارز  اساس  این  بر  رسیدیم.  توافق 
پرداخت می شود چرا که عمده بودجه آنها از سوی دولت 

در حال تامین است.
وی افزود: برای دانشجویانی که با هزینه شخصی در خارج از 
کشور ادامه تحصیل می دهند، بانک مرکزی صرفا پذیرفته 

که آنها را به واحدهای عامل برای دریافت ارزی معرفی کند.

وزیر بهداشت: اختصاص 3 دهم بودجه 
به پژوهش خجالت آور است

نوزدهمین  در  یکشنبه  صبح  هاشمی  زاده  قاضی  حسن 
کشور،  برگزیده  فناوران  و  پژوهشگران  از  تجلیل  جشنواره 
گفت: در سال های گذشته شاهد رشد و فناوری بالایی در 
ایران بودیم که یکی از نقاط افتخارآمیز برای کشور است. در 
سال ۲۰۰۱ تولیدات علمی ما ناچیز بود اما در ۱۰ سال شتاب 
چشمگیر گرفتیم و در سال ۲۰۱۱ موقعیت ممتازی کسب 

کردیم.
وی افزود: در سال ۲۰۱۴ با اقداماتی که در دولت تدبیر و امید 
صورت گرفته شرایط مان، ممتاز شد که دوستان در آمارها به 
آن اشاره کردند. وضعیت کیفی مقالات هم بهتر شد به نحوی 
که فکر می کنم در برنامه چشم انداز ۱۴۰۴ حتی ۱۰ سال 

زودتر از برنامه به این افق اول بودن در منطقه دست یافتیم.
وی در ادامه با انتقاد از دخالت مجلس شورای اسلامی در 
برخی از امورات یکی از دانشگاه های بزرگ، تاکید کرد: چرا 
باید در امور یکی از دانشگاه های بزرگ این کشور دخالت 
کنند؟ از نظر امنیتی با رعایت قانون اساسی و شهروندی هر 
چه می خواهند، بکنند اما یک مجلس در یک سری مسائل 
مهمترین دانشگاه کشور دخالت می کند. به عنوان مثال در 
این دانشگاه، رتبه اول، دوم حتی رتبه های سی ام و چهل ام 

کنکور کنار رتبه ۴۰8 هزارم می نشیند.
کنار  هزارم  رتبه ۱۰۴  داروسازی،  رشته  در  افزود:  هاشمی 
رتبه اول نشسته است، چه کسی این تصمیم را گرفته است؟ 
و  پژوهش  و  عالم  و  علم  چشم  به  اتفاق  این  دود  مجلس. 

تحقیقات کشور می رود.

و  مفاسد  »جلو  گفت:  کرج  جمعه  امام 
رانت خواران را که احتمالا وجود دارند و سعی 
می کنند به شما نزدیک شوند بگیرید و این 

مسیر را قطع کنید.«
امام جمعه کرج در مراسم تکریم و معارفه 
عزیزالله  به  هایی  توصیه  در  جدید  استاندار 
شهبازی استاندار جدید البرز گفت: »گزارشی 
زمنیه  در  گرفته  صورت  های  فعالیت  از 
فعالیت های علمی، پژوهشی، صنعت، اشتغال و 
توجه به کالاهای داخلی را به مردم ارائه کنید.«
حجت الاسلام حسینی همدانی افزود:»سعی 
کنید قابلیت های بومی، افراد کاربلد و انقلابی 

را بدون حب و بغض و دخالت دادن جناح و 
سیاسی کاری به کار بگیرید و افراد پاک دست 
و مشروع به اخلاق و ایمان برای تصدی کارها 

انتخاب شود.«
وی اظهار داشت: »قدرت خدمت را به عنوان 
امانتی الهی غنیمت شمرده و فرصتی برای 
آبادانی آخرت خود قرار دهید و سعی کنید 
عملکرد شما در این مدت مسئولیت، ایجاد و 

توسعه امید به مردم باشد.«
تمام  کرد:»از  تصریح  کرج  جمعه  امام 
ظرفیت ها استفاده کنید و به امور زیرساختی 
و زیربنایی برای رشد و توسعه استان اهمیت 

دهید، وعده ای که توان آن را ندارید به مردم 
ندهید که یاس و ناامیدی ایجاد کند.«

حجت الاسلام حسینی همدانی گفت:»جلو 
مفاسد و رانت خواران را که احتمالا وجود 
دارند و سعی می کنند به شما نزدیک شوند 
بگیرید و این مسیر را قطع کنید و کارهای 
به نتیجه رسیده و قابل ارائه را حتما به مردم 

اطلاع رسانی کنید.«
وی افزود:»نصیحت ناصحان را توجه کنید، 

بنده به نوبه خودم تا زمانی که در مسیر انقلاب 
آرمان های انقلاب و رشد استان و خدمت 
به مردم قدم بر می دارید پشتیبان و کمک 
کار شما هستم و برای شما آرزوی موفقیت و 

خدمت رسانی بیشتر را دارم.«
امام جمعه کرج در خاتمه خاطرنشان داشت:»از 
زحمات و تلاش هایی که محمدعلی نجفی 
استاندار سابق البرز در طول مدت تصدی در 

استان داشتند قدردانی می کنم.«

در آرزوی کاهش یارانه ها!
این روزها عده ای اظهاراتی در خصوص لزوم افزایش یارانه بیان 
می کنند. خوب! گیریم که این اتفاق هم افتاد و یارانه به جای 
۴5۰۰۰ تومان شد ۱۰۰۰۰۰ تومان. اصلا می دانید چه عواقبی 
در انتظار جامعه خواهد بود!؟ در شرایطی که حامل های انرژی 
گران نشده و نخواهد شد، در شرایطی که قیمت لبنیات از چنان 
ثباتی برخوردار است که در تاریخ بی سابقه است، در شرایطی که 
گوشت در زمره کالای روزمره در سبد خرید همگان قرار دارد، در 
اوضاعی که لوازم خانگی، موبایل، سکه، ارز، خودرو و سایر نیازهای 
اقتصادی جامعه بی هیچ محدودیتی در اختیار اقشار مختلف قرار 
دارد، در این شرایط که حتی پوشک با نازلترین قیمت و بهترین 
کیفیت از هر نوع برند داخلی و خارجی به دست مصرف کننده 
می رسد؛ قطعا افزایش مقدار یارانه تنها به یک نتیجه منجر 
خواهد شد و آن ایجاد بازار کاذب در زمینه خودروهای گرانقیمت 
و کالاهای لوکس است چراکه افزایش نقدینگی در متن جامعه 
وقتی شهروندان از داشتن ملزومات اولیه تامین هستند صرفا به 

گسترش بازار در این بخش خواهد انجامید.
پس چه بهتر که یارانه نه تنها افزایش نیابد بلکه کاهش یافته و 
حتی حذف شود تا از ازدحام هشتاد میلیون ثروتمند در صف 

خریدهای میلیاردی جلوگیری شود!

هنر دوچندان بانوان ایرانی
ورزش،  در  مهم  ارکان  از  یکی 
تهویه  که  است  مناسبی  پوشش 
و  کرده  تامین  را  ورزشکار  بدنی 

راندمان او را بالا ببرد. 
رکوردهای  بر  جایی  تا  امر  این 
ورزشکاران اثر دارد که حتی مایو 
شناگران هر روز با بهره مندی از 
فناوری های نوین از کیفیت بهتر 

و ویسکوزیته کمتر برخوردار می شود.
حالا در نظر بگیرید در شرایطی که حریف شما از لباس استاندارد 
بهره می برد و موی سرش را آزاد می گذارد، شما به دلیل اعتقادات 
قلبی و دینی خود ملزم به رعایت حجاب، استفاده از پوشش سر و 
لباس های بلند باشید. قطعا در این شرایط مبارزه با حریفان دشواری 
دوچندانی خواهد داشت، چه رسد به کسب عنوان و دریافت مدال.

و این هنر زنان ارزنده ایرانی است که با حفظ شئونات اسلامی در 
رشته های ورزشی گوناگون افتخار آفرینی می کنند. کاری که 

شاید از دست مردان ایرانی هم ساخته نباشد.

60 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال 
روستایی در فردیس پرداخت شد

بهنام بهداروند روز یکشنبه طی گفت و گویی اظهار کرد: »این 
تسهیلات در بخش جهاد کشاورزی، فنی و حرفه ای، بهزیستی، 
میراث فرهنگی و گردشگری، کمیته امداد، ورزش و جوانان پرداخت 

شده است.«
وی گفت:»امسال کارگروه اشتغال شهرستان فردیس رتبه دوم 
را به خاطر پرداخت تسهیلات اشتغال فراگیر در استان البرز را 

به دست آورده است.«
بهداروند با اشاره به ایجاد توانمندی اشتغالزایی در این شهرستان 
به عوامل متعددی نیاز دارد، افزود:»یکی از آنها تسریع کننده 
های مالی هستند که با تسهیل پرداخت در تسهیلات مدیریت 
اقتصادی در  توان موجبات تحرک  ارزان قیمت می  و  شده 

شرایط تحریمی و به تبع آن ایجاد اشتغال را فراهم کرد.«
دبیر کارگروه اشتغال شهرستان فردیس گفت:»شرایط ایجاد 
کارآفرینی عامل آموزش نیروی کار و همچنین مشاغل خانگی 
موجب بهبود وضعیت شهرستان می شود که مقرر است کمیته 
کارافرینی به پیشنهاد تعاون کار رفاه شهرستان تشکیل شود.«

شهردار کرج خبر داد؛
بهره برداری 100 میلیارد تومانی

از پروژه عمرانی در کرج
شهردار کرج از بهره برداری از حدود ۱۰۰ میلیارد تومان پروژه 

عمرانی همزمان با چهلمین سال انقلاب در کرج خبر داد.
علی اصغر کمالی زاده در حاشیه نشست شورای سیاستگذاری 
و راهبری بزرگداشت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در کرج اظهار داشت:»شهرداری 
کرج همزمان با چهلمین سال پیروزی انقلاب اسلامی پروژه های 
مشخصی را برای بهره برداری در دست اقدام دارد و ارزش ریالی 

این پروژه ها حدود صد میلیارد تومان است.«
شهردار کرج با بیان اینکه یکی از این پروژه ها تقاطع غیر همسطح 
سربازان گمنام با بلوار باغستان است، بیان کرد:»تمکیل پروژه میدان 

سپاه هم انجام  و ادامه پروژه مهرویلا در دهه فجر انجام می شود.«
کمالی زاده با بیان اینکه پل حصارک و چند پروژه آتش نشانی 
در دهه فجر به بهره برداری می رسد،گفت:»پارک 8.5 هکتاری 
و جاده  در محله خط ۴ حصار  بوستان همگام  و  کیانمهر 
تندرستی در بوستان باغستان در  دهه فجر به بهره برداری 

می رسد.«

دنیای هوادارِ ناراضی

یک دیدگاه

اخبار

اخبار

امام جمعه کرج: 

مسیر مفاسد و رانت خواران
 در البرز را قطع کنید 

منابع خبری بامداد یکشنبه گزارش داده اند آتش بس میان طرف های درگیر جنگ در یمن از بامداد سه شنبه در بندر الحدیده این کشور اجرایی خواهد شد. 
»داین نیسنبام«، خبرنگار روزنامه »وال استریت ژورنال« این خبر را در حساب کاربری اش در توئیتر منتشر کرده است. یک منبع انصارالله نیز در گفت وگو 

با الجزیره آن را تأیید کرده است.

آتش بس »الحدیده« از بامداد سه شنبه اجرایی می شود

مجلس  ولایی  نمایندگان  فراکسیون  رئیس 
چارتر  پرواز  که  کرد  عنوان  راه  گفت:»وزیر 
خلاف است و اینجانب با اینگونه برنامه ریزی 
باید  و  کرد  خواهم  برخورد  چارتری  پروازی 
چارتر بسته شود. مگر برای کسی که مسافر 

خاص خود را داشته باشد.«
حمیدرضا حاجی بابایی نماینده مردم همدان 
در مجلس شورای اسلامی با اشاره به نشست 
مجلس  ولایی  نمایندگان  فراکسیون  امروز 
گفت: »جلسه امروز فراکسیون با حضور محمد 

اسلامی وزیر راه و شهرسازی و معاونان وی 
برگزار شد.«

اعضای  ابتدا  جلسه  این  »در  افزود:  وی 
و  مسکن  حوزه  مختلف  مسائل  فراکسیون 
راه سازی را مطرح کردند که از جمله مسائل 
مطرح شده توسط نمایندگان می توان به در 
دستور کار قرار گرفتن مسکن مهر و تکمیل 
چه  هر  تکمیل  و  مهر  مسکن  پروژه های 
سریع تر آن و همت لازم در جهت توسعه و 
ارتقاء خدمات ریلی به ویژه پروژه های قطارهای  

حومه ای اشاره کرد.«
رئیس فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس 
اظهار داشت:»رسیدگی به راه های روستایی 
بودجه  در  که  موجود  اعتبارات  به  توجه  با 
هم توجه شده است. جذب منابع مالی به  
عنوان یک ضرورت در جهت انجام پروژه های 
پیمانکاران که در  پرداخت  اصلاح  عمرانی، 
اوراق و اسناد خزانه  حال حاضر به صورت 

را  آینده  دولت  قطعاً  که  می شود  پرداخت 
دیگر مسائل مطروحه  از  بدهکار می کند،  

توسط اعضای فراکسیون بود.«
»همچنان  کرد:  خاطرنشان  حاجی  بابایی 
نمایندگان به مسائل دیگری نیز اشاره کردند 
که از جمله آن، رسیدگی به مناطق حادثه خیز 
که برخی از این مناطق قتل گاه شده است، 
به طوریکه آمار تلفات جاده ای کشور غیرقابل 
قبول است. ضرورت تکمیل پروژه های عمرانی 
جدید،  پروژه های  کردن  شروع  بدون  فعلی 
تهیه و ارائه طرح های لازم جهت تأمین مالی 
و رفع موانع پیشرفت پروژه ها و تصویب آن در 

جلسات سران سه قوه است.«
و  ریلی  خطوط  به  لازم  افزود:»توجه  وی 
دست  در  موجود  طر ح های  اصلاح  تکمیل 
مسکن  و  راهسازی  حوزه  به   توجه  اجرا، 
برای مناطق محروم و مناطق مرزی از جمله 
مدون  برنامه  ارائه  بلوچستان،  و  سیستان 

از  روشن  تصویری  ارائه  و  در حوزه مسکن 
سیاست مسکن در  آینده از سوی نمایندگان 

در این نشست مطرح شد.«
رئیس فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس بیان 
داشت:»نمایندگان همچنین عنوان کردند که با 
توجه به بدهی وزارت راه به پیمانکاران و اعتبارات 
مورد نیاز برای پروژه های جدید باید فکری جدید 
و مسیری نو را برای تأمین اعتبارات پیش بینی 
کرد. برای منازل و مسکن های سازمانی هم باید 

فکری اساسی کرد.«
این  ادامه  کرد:»در  خاطرنشان  حاجی بابایی 
جلسه وزیر راه و شهرسازی گفت که داشتن 
رابطه ای منطقی، پایدار و سازنده وزارتخانه با 
و  است  برخوردار  ویژه ای  اهمیت  از  مجلس 
ما با کمک نمایندگان مردم همه توان خود 
را در جهت رضایت مندی شهروندان حرکت 
می کنیم  واین راهبرد و اولویت کار ما است.«/

منبع: خبرگزاری فارس

روایت حاجی بابایی از جزئیات نشست فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس

وزیر راه: پروازهای چارتری خلاف است و با آن برخورد خواهم کرد

علی  ساجدی

با تاخیرترین ایرلاین ها را بشناسید؛
»پویاایر« خوش قول ترین

 ایرلاین ایرانی شد

سازمان هواپیمایی کشوری جزییات پرواز های انجام شده در 
براین  و  را منتشر کرد  فرودگاه مهرآباد در مهر سال ۱۳۹۷ 
اساس شرکت هواپیمایی پویاایر با ۱۰۰ درصد پرواز به موقع 

خوش قول ترین ایرلاین ایرانی شد.
هواپیمایی  سازمان  سوی  از  شده  منتشر  گزارش  براساس 
با  کشوری در مهرماه سال جاری شرکت هواپیمایی آسمان 
انجام ۷8۲ پرواز پرکارترین ایرلاین ایرانی بوده است و پس از 
آن شرکت های ماهان با ۶۶۶، ایران ایر با 5۷۴ و زاگرس با ۴۹5 

پرواز قرار دارد.
همچنین در این مدت شرکت تازه تاسیس وارش که از ساری 
کار خود را دنبال می کند با انجام سه پرواز در فرودگاه مهرآباد 
کم ترافیک ترین شرکت هواپیمایی به حساب آمده و پس از آن 

شرکت های پویاایر، سا ها و معراج قرار دارند.
موقع شرکت  به  پرواز های  تعداد  نظر  از  مدت  این  طول  در 
هواپیمایی ماهان بهترین عملکرد را به خود اختصاص داده و 
با انجام 5۳۲ پرواز بدون تاخیر 8۰ درصد برنامه های خود را 
به موقع انجام داده است. پس از آن شرکت آسمان با ۴۷۹، 

ایران ایر با ۴۰۶ و زاگرس با ۳۹۹ پرواز قرار دارند.
در حوزه پرواز های پرتعداد با تاخیر نیز شرکت آسمان با ۳۰۳ 
پرواز بالاترین جایگاه را به خود اختصاص داده و پس از آن 

شرکت ایران ایر، ماهان، کاسپین و آتا قرار دارد.
از نظر درصد پرواز های به موقع شرکت پویاایر توانسته تمام 
۳۲ پرواز انجام شده خود را به موقع انجام دهد و به این ترتیب 
به ۱۰۰ درصد موفقیت برسد. شرکت هواپیمایی معراج با ۹5، 
بالاترین  با 8۳ درصد  با 8۴ و قشم ایر  با ۹۳، سپهران  سا ها 

عملکرد را به خود اختصاص دادند.
در حوزه پرواز های تاخیری نیز عملکرد اکثر شرکت ها بهبودی 
نسبی را نشان می دهد تا جایی که برخلاف آمار های گذشته 
هیچ شرکتی به ۴۰ درصد تاخیر نیز نرسیده است. با این وجود 
شرکت آسمان با ۳۹ درصد بدترین عملکرد را داشته و پس از 
آن شرکت های تابان و ایران ایر تور با ۳۷ و کاسپین، کیش ایر 
و وارش با ۳۳ درصد بدترین عملکرد ها را به خود اختصاص 

داده اند.
براساس برنامه ریزی های انجام شده احتمال آن وجود دارد که با 
هدف کاهش فشار موجود بر فرودگاه مهرآباد در آینده بخشی از 
پرواز های داخلی نیز از طریق فرودگاه امام خمینی )ره( انجام شود.

خبر

به گزارش »دنیای هوادار«، رضا جعفری روز 
گذشته در جمع اعضا هیات علمی و اساتید 
دانشگاه آزاد اسلامی تبریز، با تاکید بر موضوع 
چالش های ارتباط صنعت و دانشگاه، اظهار 
ارتباط صنعت و دانشگاه دچار برخی  کرد: 
چالش ها شده است. امروزه ارتباط صنعت و 
دانشگاه سه وجهی است و وجه سوم آن دولت 
و حاکمیت است که باید فضارا برای ارتباط 

صنعت و دانشگاه فراهم سازد.
وی به الزام دانشگاه صنعت محور اشاره کرد و 
گفت: متاسفانه صنعت نیز آمادگی لازم برای 

پذیرش فارغ التحصیلان را ندارد.

جعفری با بیان اینکه تعداد دانشگاه های کشور 
به نسبت جمعیت در حد استاندارد نیستند، 
اذعان کرد: همه ما داخل یک کشتی هستیم؛ 
اگر روزی می خواستیم آمار باسوادی را افزایش 
دهیم، در حال حاضر به حد کافی جامعه مملو 
از افراد با سواد است و اگر زمانی میخواستیم 
امروزه  دهیم،  افزایش  هارا  دانشگاه  تعداد 
دانشگاه های موجود به نسبت جمعیت رکورد 
زده است و تعداد دانشگاه ها به نسبت جمعیت 

ما استاندارد نیست.
آذربایجان  غذایی  صنایع  انجمن  دبیر 
شرقی گفت: وقتی نتوانستم یک متقاضی 

منشی گری با مدرک دکتری را استخدام 
کنم، بارها گریه کردم . متاسفانه دانشجویان 
فارغ التحصیل طوری از دانشگاه بیرون می 
آیند که تصور می کنند برای درآمدزایی باید 

پشت میز کار کنند.
وی به عدم مهارت کافی فارغ التحصیلان اشاره 
کرد و گفت: ما دانشگاه آکادمیک صفر لازم 
نداریم. وقتی ما حسابدار استخدام می کنیم، 
متاسفانه کار با یک نرم افزار حرفه ای را بلد 
نیستند. چرا که دانشگاه فقط به حرفه نظری 

دانشجویان امتیاز داده نه حرفه عملی.
جعفری ادامه داد: انتظار ما از دانشگاه این است 

که فارغ التحصیلانی را بتوانیم تربیت کنیم 
که در ابتدا فرهنگ کار اصیل ایرانی را داشته 
باشند و بدانند که کار یعنی کار کردن و اگر 
کسی بخواهد کار کند نباید به دنبال کت و 
شلوار پوشیدن باشد؛ این در حالی است که 
حتی در شرکت های ما اکثر اوقات مدیران 

دست به آچار می شوند.

دانشگاه ها فارغ التحصیلان آشنا به فرهنگ کار را 
تربیت نمی کنند!

معاملات درون گروهی 
شهرداری در سال ۹۸ 

افزایش نمی یابد

بهاره آروین، عضو هیات رییسه شورای شهر 
لایحه  جزئیات  بررسی  جریان  در  تهران 
از  زیادی  بخش  داشت:  اظهار   ۹8 بودجه 
تشریفات شهرداری به این دلیل است که 
معاملات با سازمان ها و شرکت های وابسته 
است. با افزایش این سهم تا ۲5 درصد عملا 
شهرداری با درون خود کار می کند. آروین 
ادامه داد: در این صورت شرکت ها و سازمان 
ها کار نمی کنند و کار را به پیمانکاران واگذار 
می کنند. با افزایش این سهم هدررفت منابع 
افزایش می یابد. پیشنهاد آروین با ۱۶ رای 

موافق به تصویب رسید.
همچنین در این جلسه پیشنهاد دیگر 
آروین مبنی بر اضافه شدن لایحه جداگانه 
برای افزایش بهای خدمات و نرخ عوارض 

در بودجه ۹8 به تصویب نرسید.
 بهاره آروین در این رابطه گفت: حدود یک 
ماه پیش در شورای شهر تصویب کردیم 
که بهای خدمات و نرخ عوارض به صورت 
لایحه ای مجزا بیاید تا اثرات بودجه ای 

آن دیده شود.

کشف ۱۵۰ هزار لیتر سوخت 
قاچاق در کرج

از  البرز  استان  انتظامی  فرمانده  جانشین 
به  قاچاق  سوخت  لیتر  هزار  کشف ۱5۰ 
ارزش ۳ میلیارد و ۴۰۰ میلیون ریال خبر 

داد.
سردار سید جعفر حسینی در گفتگویی اظهار 
کرد: در اجرای طرح مبارزه با کالای قاچاق، 
مأموران نیروی انتظامی به یک دستگاه وانت 
نیسان مشکوک شده و آن را متوقف کردند.

وی در ادامه افزود: در ظواهر بیرونی خودرو 
هیچ ردی از وجود باک، تانکر و یا ریزش 
سوخت از خودرو مشاهده نشد و پس از باز 
کردن درب اتاقک مشخص شد که در داخل 

آن یک تانکر طراحی و ساخته شده است.
سردار حسینی خاطرنشان کرد: پس از محرز 
شدن تخلف، در بازرسی از خودرو مذکور 
تعداد زیادی کارت تبلیغاتی، یک عدد مهر، 
به  مربوط  دستی  فروش  فاکتور  جلد  دو 

فروش نفت و گازوئیل کشف شد.
وی خاطرنشان کرد: متهم پس از دستگیری 
به جرم خود اعتراف کرد سوخت ها را به 
شرکت های مختلف و متقاضیان به صورت 
غیرمجاز و خارج از شبکه توزیع به فروش 

می رسانده است.

سعیدی: مشکل مردم 
اصفهان ملی است

نماینده مردم اصفهان از تجمع نمایندگان 
این استان در اعتراض به عدم تامین آب 
جمعه  امام  منزل  در  شهروندان  شرب 

اصفهان خبر داد. 
زهرا سعیدی مبارکه درباره تجمع نمایندگان 
استان اصفهان در دفتر نماینده ولی فقیه 
آب شرب  تأمین  عدم  دلیل  به  این شهر 
شهروندان اصفهانی گفت: همه نمایندگان 
مردم اصفهان در حمایت از مردم به ویژه 
مردم استان اصفهان و بحران کم آبی در 

منزل امام جمعه اصفهان تجمع کردند.
زیرا   است  ملی  مشکل  کرد:   عنوان  وی 
و  امنیتی  سیاسی،  ثقل  مرکز  اصفهان 

اقتصادی کشور است 
 نماینده مردم مبارکه خاطرنشان کرد: ضمن 
احترامی که برای مجلس شورای اسلامی و 
همکاران مان در قوه مقننه قائل هستیم در 

حمایت از مردم ایران این کار را انجام دادیم.
رئیس مجلس از بررسی استعفای نمایندگان 
اصفهان در جلسه هیأت رئیسه خبر داد. علی 
لاریجانی در پاسخ به تذکر خدری اظهار 
این موضوع را  کرد: ما در هیأت رئیسه 

مطابق آئین نامه بحث می کنیم .

پیش بینی اعتبار ۲۴۰۰ 
میلیاردی برای ساخت آزادراه 

شیراز –  اصفهان

آخرین  پیرامون  رحیمی  الله  عنایت 
بیان  اصفهان   - بزرگراه شیراز  وضعیت 
از  پس  اصفهان   - شیراز  آزادراه  کرد: 
افتتاح علاوه بر ایمنی و توجه به مباحث 
زیست محیطی ۲ ساعت از طول مسیر 

شیراز- اصفهان را می کاهد.
معاون عمرانی استاندار فارس افزود: این 
پروژه با مشارکت دولت و قرارگاه خاتم 
الاوصیاء به عنوان سرمایه گذار به صورت 
برای  و  اجراست  سهم مساوی در حال 
تومان  میلیارد  و ۴۰۰  هزار  دو  آن  کل 
اعتبار پیش بینی شده اما در حال حاضر 
با توجه به شرایط موجود و این گرانی ها 

احتمال افزایش آن وجود دارد.
وی با بیان اینکه این پروزه تاکنون ۷5 
این  در  افزود:   داشته،  پیشرفت  درصد 
طبق  را  خود  سهام  کل  دولت  زمینه 
قرارداد به قیمت روز و قرارگاه نیز بخشی 
از سهم خود را پرداخت کرده و بخشی از 
آن باقی مانده و فعالیت های خوبی در این 

زمینه صورت گرفته است.
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سرشاخه های هرس شده درختان منطقه 5 برای نخستین بار با استفاده از دستگاه چیپر به چیپس چوب تبدیل و برای تولید کود گیاهی ارگانیک آماده می شود.شهری
به گزارش »دنیای هوادار«، علیرضا علی بخشی، معاون خدمات شهری و محیط زیست منطقه 5 گفته است که سرشاخه و ضایعات هرس شده درختان به وسیله دستگاه فوق، تبدیل به 

چیپس چوب )مالچ( شده که بعد از آسیاب شدن، در گودال های حفر شده فشرده وپس از ۴ ماه تخمیر، تبدیل به کود گیاهی مناسب با محیط زیست می شود.

تولید چیپس چوب با هدف تهیه کود ارگانیک در منطقه ۵

نوشت عکس 

p دوچرخه در ازای ترکِ سیگار!
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از گاردین، در یکی از شهرهای 
ترکیه، به ازای ترک کردن سیگار توسط یکی از افراد خانواده و 

بستگان، به کودکان یک دوچرخه اهدا می شود!

رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: لازم 
است بازار مسکن نیز مانند سایر بازارها تحت 
و  و سوداگری  بگیرد  قرار  کنترل  و  نظارت 

سفته بازی در آن به حداقل برسد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه 
خبری وزارت راه و شهرسازی، محمدرضا 

عمران  کمیسیون  رئیس  رضایی کوچی، 
مجلس با بیان اینکه یکی از دلایل افزایش 
و  عرضه  در  تعادل  عدم  مسکن  قیمت 
تقاضای این بازار است، گفت: در هر بازاری 
به ویژه در بخش مسکن باید نظارت قوی 
از سوی دولت و دستگاه های نظارتی انجام 
شود تا با افزایش تسهیلات خرید مسکن 

شاهد ورود دلالان و سوداگران در این بازار 
نباشیم. 

توضیح  مجلس  عمران  کمیسیون  رئیس 
داد: زمانی که تولید مسکن وجود نداشته 
و  می یابد  افزایش  تقاضا  میزان  باشد 
ناهماهنگی های بسیاری در این بازار ایجاد 
می شود بنابراین باید با افزایش حجم ساخت 

و ساز نیاز این بازار را تامین کنیم. وی با بیان 
اینکه با کمبود ۴ میلیونی واحد مسکونی در 
متاسفانه  افزود:  هستیم،  مواجه  بازار  این 
طی چند سال گذشته ساخت مسکن روند 
نزولی پیدا کرده و این در حالی است که ما 
باید به طور میانگین سالانه ۴۰۰ هزار واحد 

مسکونی بسازیم.

بازار مسکن نظارت جدی می خواهد

در یک پژوهش شناسایی شد
طناب کشی استانی

سال گذشته دولت لایحه بودجه را بر اساس آنچه بودجه ریزی بر 
مبنای عملکرد می نامد، به مجلس شورای اسلامی ارائه کرد. این 
در حالی است که لایحه بودجه سال ۹۷ با وجود این عنوان، به 
معنای واقعی بر مبنای عملکرد دستگاه های اجرایی تدوین نشد. 
واقعیت آن است که لوایح بودجه و به طور کلی نظام بودجه ریزی 
در کشور، با آسیب های جدی روبه رو است که تبعات آن را در 

مدیریت هزینه ها و درآمدهای کشور به وضوح می بینیم.
بی تردید یکی از این آسیب ها، بی توجهی و عدم دقت لازم به 
اساس  بر  گاه  است.  بودجه سنواتی  در لایحه  متوازن  توسعه 
چانه زنی های منطقه ای و استانی و نیز برخی فشارها، اعتباراتی 
درنظر گرفته می شود که موضوع توسعه متوازن در کشور را با 
چالش هایی روبه رو کرده و آن را از بین می برد. این موضوع خود 
را در تخصیص اعتبارات بیشتر به برخی پروژه ها و نیز تخصیص 
تعداد  همچنین  می دهد.  نشان  دیگر  برخی  به  اعتبار  کمتر 
پروژه های نیمه تمامی که تعریف شده اما در عین حال به هیچ 

جا نرسیده و تکمیل آنها عملیاتی نشده است، قابل توجه است.
مشکل اساسی دیگری که در لوایح بودجه ای وجود دارد، آن 
است که باید مشتمل بر درآمدها و هزینه های سالانه کشور 
باشد. این در حالی است که گاه در روند تصویب بودجه، فراتر 
از درآمدها و هزینه های کشور، قانون گذاری نیز صورت می گیرد. 
از آنجا که قانون بودجه کشور قانونی کوتاه مدت و یکساله است، 
بنابراین قانون گذاری غیر از آنچه مربوط به درآمدها و هزینه های 
کشور است، تحت لوای قانون بودجه سنواتی بی شک آثار و 
تبعات منفی در پی خواهد داشت. در واقع نباید در بودجه ریزی، 
وارد حوزه قانون گذاری جدید که غیر از درآمدها و هزینه های 

کشور است، شد.
نکته دیگر آن است که بودجه سنواتی ایران همواره وابسته به 
نفت تعریف شده و هیچ گاه نتوانستیم وابستگی کشور به منابع 
حاصل از نفت را در بودجه های سنواتی به صفر برسانیم یا به 
شکل چشمگیری کاهش دهیم. این وابستگی به نفت آن زمان 
آسیب های خود را به صورتی ملموس نشان می دهد که در روند 
کسب درآمد های پیش بینی شده حاصل از محل فروش نفت، 
مانعی ایجاد شود. تحریم های نفتی یکی از اصلی ترین موانعی 
است که می تواند مانع تحقق منابع پیش بینی شده حاصل از 
فروش نفت در بودجه سالانه شود. بنابراین هر اندازه که بودجه 
کشور به نفت وابسته باشد، میزان انعطاف پذیری بودجه را کاهش 
می دهد زیرا دولت درآمدهای پیش بینی شده از این محل را به 
دست نمی آورد و درواقع از هزینه کرد این درآمدهای پیش بینی 
شده برای برخی مصارف باز می ماند. ایران طی سال های گذشته 
چند بار تحریم را تجربه کرده است. علاوه بر سال ۹۷، در سال 
۹۱ هم تحریم هایی علیه ایران صورت گرفت و فروش نفت کشور 
به شدت کاهش یافت. در واقع هنگامی که قدرت ها بخواهند 
کشوری را تهدید کنند، دست بر نقاط ضعف آن کشور می گذارند 
و آنچه یکی از اصلی ترین نقاط ضعف ایران به شمار می رود که 
می توان از طریق آن فشارهایی به ایران تحمیل کرد، وابستگی 
اقتصاد آن به نفت است. این خود یکی از اصلی ترین محل های 
شکنندگی و آسیب پذیری کشور در معادلات بین المللی است که 
تبعات آن بیش از همه مردم، معیشت و آبادانی کشور را نشانه 
می رود. با این همه آیا ایران طی سالیان گذشته که بارها از این 
ناحیه با فشارها و تحریم های بین المللی روبه رو شد، دست به 
ترمیم نقاط شکننده زد و این ایراد را رفع کرد؟ پاسخ واضح است؛ 
خیر. حتی در دولت یازدهم که برجام قفل های تحریمی بسیاری 
را از پای کشور باز کرد، یکی از موضوعاتی که در اولویت قرار 
دادیم، افزایش فروش نفت بود. این در حالی است که می توانستیم 
بودجه سالانه کشور را بر اساس درآمدهای دوران تحریم تدوین 
کنیم و از وابستگی به درآمد نفتی بکاهیم و مازاد فروش نفت را 
برای کارهای زیرساختی و حل معضلات و مشکلات اقتصادی 
اختصاص می دادیم. در این صورت تحریم را با بستن بودجه ای که 

کمترین وابستگی به نفت دارد، کم اثر می کردیم.
نکته دیگر موضوع اعتمادی است که بودجه باید در افکار عمومی 
و مردم ایجاد کند؛ اتفاقی که تا امروز رخ نداده است. هرچند 
دولت اعلام می کند شفافیت بودجه را افزایش داده، اما همچنان 
ردیف های اعتباری و جزئیات آن در اختیار همگان قرار نمی گیرد 
و به صورت شفاف در اختیار افکار عمومی قرار نمی گیرد. همین 
موضوع سبب می شود که افکار عمومی به بودجه ها به دیده تردید 
بنگرند. این عدم شفافیت هم در تدوین بودجه وجود دارد و 
هم در عملکرد بودجه ای دولت، زیرا نه نمایندگان مجلس و نه 
افکار عمومی ساز و کاری برای بررسی دقیق عملکرد بودجه ای 
دولت طی یک سال در اختیار ندارند. از سوی دیگر، شفافیت در 
بودجه آن زمان اثرگذار است که به اصلاح روند غلط بودجه ای 
که در سال های گذشته رخ داد، بینجامد و در بودجه سال آینده 
از تکرار آن جلوگیری شود. این در حالی است که در برخی 
موارد، شفافیت را با اعلامی کردن یک سیاست گذاری حتی یک 
سیاستگذاری غلط تعریف می کنند.  بر اساس تجربه چند ساله 
بررسی و تصویب بودجه در مجلس، درصد تغییر لایحه بودجه 
اندک است. بنابراین این لایحه آن زمان باید مورد اصلاحات 
اساسی قرار گیرد که دولتی ها در حال تدوین و نگارش آن هستند 
و زمانی که به مجلس می رسد، لایحه بودجه اولویت بندی شده و 

علمی و عملیاتی باشد.
سیده حمیده زرآبادی
عضو کمیسیون صنایع مجلس

یادداشت

سدسازی بدون نظرخواهی
از سازمان محیط زیست!

مدیرکل ارزیابی اثرات زیست محیطی سازمان حفاظت محیط زیست 
با تاکید بر اینکه وضع قانون هوای پاک یک حرکت زیر ساختی مهم 
است، گفت: متاسفانه در گذشته پروژه های بسیاری بدون نظر محیط 
زیست اجرا شد که در حال حاضر از آنها به عنوان معضل یاد می شود. 

تعدادی از سدسازی هم نمونه از این پروژه ها است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، حمید جلالوندی با بیان 
اینکه ضوابط و استانداردهای بسیاری در حوزه محیط زیست تدوین 
شده است، گفت: ما در بحث تقنینی مشکلی نداریم اما همواره در 
اجرا دچار مشکل بوده ایم به طوری که هر وقت خواستیم  قانونی را 

اجرا کنیم با مجموعه ای از عوامل بازدارنده مواجه شدیم.
وی با اشاره به اینکه مطلوبیت یا کیفیت خوب محیط زیست تنها 
با اقدامات سازمان محیط زیست تبلور پیدا نمی کند، در این باره در 
یک برنامه رادیویی تصریح کرد: مجموعه ای از اقدامات هماهنگ بین 
دستگاه های مرتبط می تواند سیاست ها را به سمت و سویی ببرد که 
مردم خروجی اش را در ایجاد محیط زیستی خوب ببینند. مدیرکل 
ارزیابی اثرات زیست محیطی سازمان حفاظت محیط زیست تاکید 
کرد: اگر در سطح کشور و جامعه، مسائل محیط زیستی بحرانی یا 
مشکل داری وجود دارد که به عنوان یک پدیده یا یک مشکل روی 
میز است و مردم با آن درگیر هستند، نشان از این است که محیط 

زیست در تصمیم گیری ها اولویت نبوده است.
جلالوندی در ادامه اظهار کرد: سازمان حفاظت محیط زیست به 
عنوان متولی دولتی بخش محیط زیست کشور سلسله اقداماتی 
را از زمان شکل گیری انجام داده و در بعضی از حوزه ها نیز موفق 
بوده است اما در بعضی از حوزه ها به دلیل ناهماهنگی دستگاه های 
دیگر نتوانسته به هدف اصلی برسد. وی تاکید کرد: ما در  حوزه 
قوانین محیط زیست مشکلی نداریم، اما در اجرا، همیشه دچار 
مشکل بودیم، به طوری که وقتی خواستیم قوانین را اجرا بکنیم با 
مجموعه ای از عوامل بازدارنده مواجه شدیم. جلالوندی با یادآوری 
شعار »دولت محیط زیستی« رئیس جمهور روحانی اظهارکرد: 
شعار دولت محیط زیستی به این معناست که بیشتر مصوبات، 
اعتبارات و رویکردها به سمتی سوق یابد که محیط زیست اولویت 
باشد. اگر این شعار در عمل انجام شود وضعیت محیط زیست هر 
روز بهتر می شود اما اگر این شعار در قوانین و سایر موضوعات، 
خودش را نشان ندهد، صرفا با گفتن شعار »دولت محیط زیست« 

راه به جایی نخواهیم برد.
قانون هوای پاک را یک حرکت زیرساختی مهم  پایان  وی در 
برشمرد و گفت: در دولت دوازدهم، آیین نامه هایی مورد نیاز قانون 
هوای پاک تهیه شده است اما پروژه های بسیار زیادی در گذشته 
بدون نظر محیط زیست اجرا شده و اکنون به عنوان معضل با آنها 

مواجه هستیم. 

گزارش

سوزاندن درختان جنگل
برای چرای دام

سودجویان درختان جنگل های کت کلای آمل را با برش های عمیق 
روی تنه و یا روشن کردن آتش داخل تنه هایشان از بین می برند تا 

جنگل را برای تعلیف دام به مرتع تبدیل کنند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از تسنیم، از بین بردن درختان 
جنگل توسط متعرضان و سودجویان یکی مشکلات محیط زیست 
کشور است که مقابله با آن عزمی راسخ می طلبد: متعرضانی که 
درختان مجاور زمین هایشان را به کام مرگ می کشانند و آرام آرام 
ملکشان را تا قلب طبیعت گسترش می دهند و دامدارانی که کمر 
به نابودی درختان می بندند تا از جنگل، برای تعلیف دام هایشان 

مرتع بسازند.
تصاویری که در ادامه مشاهده می کنید درختان مرده جنگل های 
»کت کلا« در فیلبند آمل را به نمایش می گذارند که فعالان محیط 
زیست به ثبت رسانده اند: درختانی که از درون مرده اند اما جامه مرگ 
هنوز بر ظاهرشان ننشسته. درختانی که بناست تدریجا نابود شوند تا 
مرگشان طبیعی به نظر بیاید. این درخت ها را سودجویان یا با روشن 
کردن آتش داخل تنه و یا با ایجاد برش های عمیق رو تنه هایشان 
از حیات ساقط می کنند. همان گونه که در تصاویر مشاهده می شود 
درختان از داخل کاملا سوخته و به زغال تبدیل شده اند و قامت 

استوارشان در آینده ای نه چندان دور به فروش خواهد رسید.
 بر اساس ماده ۴۶، هر کس مبادرت به کت زدن یا روشن کردن 
آتش در تنه درخت جنگلی نماید به حبس تأدیبی از سه ماه تا یک 
سال و برای هر درخت که کت یا پی زده و یا در آن آتش روشن 
کرده باشد به پرداخت جریمه نقدی از یکصد ریال تا یک هزار ریال 

محکوم خواهد شد. 

آمار جدید از بازسازی کرمانشاه
رئیس ستاد هماهنگی بازسازی مناطق زلزله زده کرمانشاه، از پایان 
عملیات ساخت ۲۰ هزار و 5۰۰ واحد مسکونی تخریب شده ناشی 
از زلزله ۳/ ۷ دهم ریشتری ۲۱ آبان ۹۶ در مناطق زلزله زده این 

استان خبر داد.

راه و  پایگاه خبری وزارت  از  به نقل  »دنیای هوادار«  به گزارش 
شهرسازی رضا خواجه ای، رئیس ستاد هماهنگی بازسازی مناطق 
زلزله زده کرمانشاه با اعلام این مطلب گفت: همچنین عملیات ساخت 
۳۶ هزار واحد مسکونی دیگر برای زلزله زدگان هم اکنون از سوی 
ستادهای معین بازسازی در مناطق زلزله زده استان کرمانشاه در 
حال انجام است. وی افزود: عملیات تعمیر 5۶ هزار واحد مسکونی 
آسیب دیده در جریان زلزله سال گذشته غرب کشور نیز در مناطق 
زلزله زده با اعطای تسهیلات به مالکان آنها پایان یافته است. رئیس 
ستاد هماهنگی بازسازی مناطق زلزله زده استان کرمانشاه گفت: طبق 
ارزیابی های صورت گرفته از سوی بنیاد مسکن و با تایید استانداری 
در جریان زلزله ۴/ ۶ ریشتری چهارم آذر ۹۷ قصرشیرین، در مجموع 
چهار هزار و ۱۰۰ واحد مسکونی در شهرستان های قصرشیرین، 
گیلانغرب و سرپل ذهاب آسیب دیده است که از این تعداد ۶۰۰ 

واحد تخریبی و سه هزار و 5۰۰ واحد تعمیری است.

خبر

از  کرج  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی 
تصویب لایحه »تفکیک سازمان عمران و 
بازآفرینی فضاهای شهری این کلانشهر به 
دو سازمان مستقل« در صد و نهمین جلسه 

رسمی این شورا خبر داد. 

خستو  رحیم  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
گفت: بیش از هشتصد هکتار از مساحت شهر 
کرج را بافت فرسوده و ناکارآمد با شاخص های 
ریزدانگی، نفوذپذیری و عرض کم معابر تشکیل 
می دهد که این امر با ملحوظ داشتن استقرار 
کرج بر روی گسل های لرزه خیز و وقوع زلزله 
ها و پس لرزه های اخیر در استان و از سویی 
عدم رشد متوازن شهر با رشد سریع جمعیت 
بروز  موجب  لازم  های  زیرساخت  نبود  و 
مشکلات و معضلات فراوان اجتماعی، فرهنگی 
و اقتصادی غالباً در این قبیل بافت ها و حاشیه 

شهر گردیده است.
 او با بیان اینکه شهرداری کرج طی سالیان 
اخیر در راستای نوسازی و بهسازی بافت های 
فرسوده و بازآفرینی فضاهای شهری موفق 
عمل نکرده است، تصریح کرد: با توجه به 
موافقت شورای عالی اداری کشور مبنی بر 
الحاق و ادغام طرح ساماندهی تپه مرادآب 
در شهرداری کرج و همچنین لزوم توجه به 
سیاستگذاری و تمرکز در حوزه های عمرانی، 
بهسازی و نوسازی بافت های ناکارآمد شهری 

به صورت جداگانه از طریق معاونت فنی و 
معماری  و  شهرسازی  معاونت  و  عمرانی 
مناسب  های  ظرفیت  ایجاد  و  شهرداری 
در این خصوص می توان با بهره گیری از 
ظرفیت نیروی انسانی ماهر، از طریق ادغام 
معاونت  با  مرادآب  تپه  ساماندهی  طرح 
بهسازی و نوسازی بافت های فرسوده سازمان 
عمران بدون توسعه کمی در ساختار اداری 
نیل  شهرداری، گام های موثری در جهت 

اهداف برداشت.
او خاطر نشان کرد: شورای اسلامی شهر کرج 
در صد و نهمین جلسه رسمی خود با تایید 
این لایحه، به شهرداری کرج اجازه داد روند 

تفکیک سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای 
رعایت  با  را  مستقل  سازمان  دو  به  شهری 
ضوابط و مقررات مربوطه و پس از تایید وزارت 

کشور طی کند.

بازنشسته های شهرداری کرج شناسایی 
و اعمال قانون شوند

های  پژوهش  مرکز  رئیس  دشتگرد؛  سارا 
شورای اسلامی شهر کرج نیز در نطق پیش 
از دستور خود مصوبه مجلس در خصوص منع 
بکارگیری بازنشستگان را یادآوری کرد و گفت: 
از شهرداری تقاضا می شود ظرف مدت یک 
ماه نسبت به شناسایی بازنشستگان همچنین 

تجمیع سوابق بیمه ای افرادی که در نهادهای 
متعدد خدمت کرده اند، اقدام کند.

او ادامه داد: خداحافظی بازنشستگان سیستم 
اداری شهرداری کرج را چابک تر می سازد، 
به  دادن  میدان  برای  را  عرصه  آنکه  ضمن 
جوانان فراهم تر می سازد تا نخبگان جامعه 
برای مشارکت در توسعه و آبادانی شهر انگیزه 

بیشتری داشته باشند. 
عضو کمیسیون ماده صد در ادامه با اشاره به 
پرونده های مطروحه در این کمیسیون گفت: 
متاسفانه در اکثر پرونده های مطروحه مرحله 
احداث بنا و نما به اتمام رسیده و عملاً راهی 
جز جریمه مالی وجود ندارد و اجرای حکم 

تخریب نیز ممکن نیست.
این میزان تخلفات  با  دشتگرد تصریح کرد: 
ساختمانی اصلاً فلسفه وجود و فعالیت پلیس 
نیازمند  موضوع  این  چیست؟  ساختمانی 
حضور  برغم  چرا  که  است  دقیق  بررسی 
گشت های پلیس ساختمانی در محل ساخت 
و سازهای غیرمجاز اقدام موثر و بازدارنده ای 
برای صیانت از منافع شهر صورت نمی گیرد 
و این میزان پرونده در کمیسیون ماده صد 

وجود دارد!
با  پایان  در  اسلامی شهر کرج  عضو شورای 
اشاره به احداث سوله های غیرمجاز در خیابان 
سوم جاده قزلحصار، خواستار برخورد موثر و 

اعمال قانون شد.

با هدف تمرکز بیشتر بر احیای بافت فرسوده کرج؛

سازمان »عمران« و »بازآفرینی فضاهای شهری« تفکیک شد

مد پنجم وسیله نقلیه برای انجام سفرهای 
شد.  معرفی  شهروندان  به  درون شهری 
اگرچه از ابتدای دوره جدید مدیریت شهری 
حرکت مختصری برای رونق دوچرخه سواری 
در پایتخت به عنوان یک سبک جدید تردد 
و حرکت ایجاد شد، اما به دلیل تازگی این 
این  برای  مشخص  راه  نقشه  نبود  و  مقوله 
منظور در شهرداری، حرکت صورت گرفته 
تاکنون ضعیف بود. این در حالی است که در 
سه هفته اخیر شاهد یک اتفاق نو در مدیریت 
شهری تهران بودیم؛ شهردار جدید پایتخت 
در سه روز سه شنبه در سه هفته پیاپی اخیر 
برای رفتن به محل کار خود به جای خودروی 
سازمانی یا وسیله نقلیه شخصی از حمل و 
نقل عمومی و دوچرخه استفاده کرد. هر چند 
سیستم اطلاع رسانی امور شهری  آن گونه که 
باید پیام این حرکت را به وضوح مخابره نکرد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از دنیای 
رسمیت  به  با  تهران  شهرداری  اقتصاد، 
شناختن شعار »سه شنبه های بدون خودرو« 
جایگزین  و  مدیریتی  سطوح  عالی ترین  در 
کردن مترو و دوچرخه به جای خودرو برای 
تردد میان خانه و محل کار به دنبال تحقق 
چهار هدف است. قصد اولیه مدیریت شهری 
معرفی دوچرخه به عنوان مد پنجم حمل و 
نقل غیرپیاده در شهر تهران است. شهرداری 
تهران بر این باور است که معرفی دوچرخه 
به عنوان یک مد حمل و نقلی وظیفه ذاتی این 
نهاد است و نباید از نهاد، شخص یا مجموعه 
دیگر توقع داشت این موضوع را بر عهده بگیرد. 
مدیریت شهری با دو هدف کاهش آلودگی و 
کاهش ترافیک مسوولیت وضع سیاست ها و 

انجام اقدامات گوناگونی را بر عهده دارد، اما 
آنچه از آن غفلت شده، معرفی و ترویج مد 
پنجم وسیله نقلیه در ابرشهری مثل تهران 
است. اقدام شهردار تهران در زمینه سفر با 
دوچرخه از منزل به محل کار در سه شنبه 
دو هفته اخیر حرکت موفقی در زمینه معرفی 
این مد حمل و نقلی به شهروندان بود. تاکنون 
عمده کاربری دوچرخه در میان شهروندان 
تهرانی، تفریحی و ورزشی بوده است و این 
تصور به سختی به ذهن آنها متبادر می شد که 
می توانند از این وسیله دوچرخ به جای وسایل 
نقلیه آلاینده برای انجام برخی جابه جایی های 

درون شهری استفاده کنند. 
سفرهای  از  مترو  سهم  حاضر  حال  در 
درون شهری حدود ۱۰ درصد و سهم اتوبوس 
۱۱ درصد است؛ این در حالی است که سهم 
روزانه  درون شهری  سفرهای  از  دوچرخه 
یک  حدود  پایتخت  در  تهرانی  شهروندان 
درصد بوده و بقیه سفرها با خودروی شخصی، 
تاکسی و موتورسیکلت انجام می شود. هدف 
دوم مدیریت شهری علاوه بر معرفی و ترویج 
نقلی،  و  حمل  مد  به عنوان  دوچرخه سواری 

ایجاد تقاضای سفر با دوچرخه است. 
که  باورند  این  بر  تهران  شهرداری  مدیران 
با این اقدام، تقاضا برای استفاده از دوچرخه 
فرصت  این  و  بیشتر  تدریج  به  پایتخت  در 
برای شهروندان فراهم می  شود که بخشی از 
سفرهایی را که قابلیت شیفت به دوچرخه 
را دارند، با این وسیله نقلیه پاک انجام دهند. 
در تهران سه دسته سفر سازگار با دوچرخه 
شناسایی شده است. این سفرها میان مبدا 
و مقصدهایی است که به سادگی می توان به 
وسیله دوچرخه آنها را پیمود. دسته نخست 

مربوط به سفرهایی است که برای حمل کالا 
انجام  تهران  در  موتورسیکلت  از  استفاده  با 
به  موتورسیکلت  حاضر  حال  در  می شود. 
یک وسیله کار و کسب درآمد برای قشری 
از  استفاده  با  که  شده  تبدیل  شهروندان  از 
رستوران ها  در خدمت  به عنوان »پیک«  آن 
و فروشگاه های گوناگون هستند. دایره تردد 
بخش قابل توجهی از راکبان موتورسیکلت در 
تهران که به کار حمل و جابه جایی بسته و بار 
مشغول هستند، از یک محله تجاوز نمی کند. 
به عنوان مثال پیک رستوران ها، سوپرمارکت ها 
محدوده  در  عموما  آن،  نظیر  مشاغلی  و 
محله ای بسته و غذا برای مشتریان خود ارسال 
می کنند. ارسال این بسته ها در صورتی که با 
موتورسیکلت انجام شود، به تشدید آلودگی 
با  که  حالی  در  می زند،   دامن  صوتی  و  هوا 
جایگزین کردن دوچرخه هیچ ضرری به شهر، 
شهروندان و شخص راکب وسیله نقلیه وارد 
نمی شود و حتی برای سلامت فرد و جامعه 

مفید خواهد بود. 
دوچرخه،  با  سازگار  سفرهای  دوم  دسته 
سفرهای میان خانه تا در ایستگاه حمل و نقل 
عمومی است. از آنجا که پوشش شبکه حمل 
و نقل عمومی در پایتخت کامل نشده است، 
مسافت قابل توجه )بیش از ۳۰۰ متر( میان 
منزل و ایستگاه در بسیاری از مناطق شهر به 
یک ضد تقاضای حمل و نقل عمومی تبدیل 
شده و در نتیجه بسیاری از شهروندان استفاده 
که سرعت  مترو  به  را  از خودروی شخصی 
به مراتب بیشتری برای بسیاری از سفرهای 
اما  می دهند.  ترجیح  دارد،  درون شهری 
پیمودن فاصله منزل تا ایستگاه مبدا یا ایستگاه 
مقصد تا محل کار با استفاده از دوچرخه به 

سادگی ممکن است چراکه پیمایش در این 
است.  کیلومتر  یک  از  کمتر  اغلب  مسیرها 
دسته سوم سفرهای سازگار با دوچرخه در 
تهران نیز سفرهای با طول مسافت کمتر از 
5 کیلومتر در میان مبدا و مقصدهایی است 
که می توان مسیر آنها را بدون ورود به بزرگراه 
طی کرد. رکاب زدن کمتر از 5 کیلومتر برای 
بسیاری از شهروندان میسر است و این قابلیت 
وجود دارد که تعدادی از سفرها به این سمت 

شیفت کند.
در نهایت چهارمین هدف شهرداری از حرکت 
تازه برای رونق دوچرخه که به دنبال دستیابی 
به سه هدف مذکور قابل تحقق است، تعریف 
تعهدات جدید برای مدیریت شهری پایتخت 
البته  و  دوچرخه سواری  تسهیل  راستای  در 
کمک به پاسخگویی به نیاز بازار ایجاد شده 
پاک  نقلی  و  وسیله حمل  این  عرضه  برای 
است. طبیعی است در صورت فراگیر شدن 
به  نیز  بازار جدید  یک  تقاضای جدید،  این 
دنبال آن ایجاد می شود و بخش خصوصی و 
سرمایه گذاران شهری برای سرمایه گذاری روی 
تولید و عرضه دوچرخه های مناسب حرکت در 

شهر متمرکز خواهند شد. 
از  تهران  شهرداری  چهارگانه  اهداف  مرور 
حرکت جدید خود در راستای جایگزین کردن 
دوچرخه به جای خودرو به برخی از ابهامات 
در ذهن شهروندان نیز پاسخ می دهد. عده ای 
تصور می کردند مقصود شهرداری این است که 
مسافت های طولانی بین منطقه ای از مناطق 
محیطی به مرکز شهر با دوچرخه طی شود؛ در 
حالی که هدف شهرداری این نبوده و صرفا به 
دنبال معرفی امکان تردد با دوچرخه به عنوان 

یک وسیله حمل و نقلی رایج در دنیاست. 

سفرهای شهری سازگار با دوچرخه اعلام شد؛

پلان ورود »دوچرخه«  به معابر پایتخت
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هنری

نگاهی به فیلم »ستاره ای متولد شد«
تحمیل احساسات به چشمان مخاطب

ایمان عباسی - »ستاره ای متولد شد« تحمیلی  ست توخالی، که 
در همان گامِ نخُست مغلوبِ بلاهتش شده و قافیه را می بازد. پیش 
از هرچیز، شالوده ی ساختاری که داعیه دارِ ترسیمِ یک پروسه ی 
است؛  پرسوناژ  خلقِ  استعداد(،  یک  تولدِ  اینجا  )در  انسانی ست 
شخصیت می بایست از دلِ پرداختی مبسوط و سینمایی هویت 
بگیرد، تا دغدغه ی فیلمساز از طریقِ کُنش ها و واکنش هایِ وی، به 
مسئله ی مخاطب ارتقا یابد؛ این همان سطحِ بیِسیکِ ارتباط است که 
فیلمِ کوپر از هر جهت، فاقدش است؛ به همین منظور فوکوس را بر 

منشاء مشکل می گذاریم.
سرآغازِ اثر برُشی ست اجِمالی از وضعیتِ دو کاراکترِ محوری، که 
احیانا قرار است کارکردش ارائه ی شِمایی مُعرف باشد؛ یک خواننده ی 
مست و سردرگم، و یک دخترِ کارگر که هر از گاهی می خواند و در 
آرزوی ستاره شدن است؛ البته صفاتِ مذکور صرفا در حدِّ ایده هایی 
ضایع شده باقی می مانند، زیرا پرداخت های سطحیِ فیلمساز حتی از 
پسَِ ارائه ی تصویری تیپیکال نیز برنمی آید. نقطه ی تلاقی دو خطِ 
روایی، بسترِ آشنایی می شود و کوپر در حالی که اختیار و حواس را از 
کف داده، در همان نگاهِ اول شیفته ی گاگا می شود؛ بدونِ ساختِ هیچ 
پیش زمینه ای، در سایه ی پرداختی کلیشه ای، علاقه و نزدیکی شکل 
می گیرد. اوجِ فضاحت اما در فازِ بعدی است که به عنوانِ شالوده ی اثر، 
مبسوط به آن خواهم  پرداخت. روزِ بعد از ملاقاتِ اول، کوپر از گاگا 
دعوت می کند که با او به روی صحنه برود، گاگا در ابتدا مُردد است؛ 
پدرش به او اصرار می کند که این دعوت را به عنوانِ یک شانس قبول 
کند؛ گاگا اما با بیانِ جملاتی علیه شهرت، ترجیح می دهد تا به عنوانِ 
کارگر به پیش خدمتی اش بپردازد! به محلِ کارش می رود و رئیس ش 
به او می گوید »چقدر دیر کردی« همین جمله می شود مبداء تحولِ 
گاگا و او نابهنگام محلِ کار را ترک کرده و به کنسرتِ کوپر می رود؛ با 
نگاهی شیفته اجرای او را تماشا می کند و در نهایت به سراغ میکروفون 
می رود؛ این قرار است تولدِ یک ستاره باشد! به همین میزان دم دستی! 
به واسطه ی این مقدمه ی ضعیف، مابقیِ داستان صرفا سقوطی ست 
همه جانبه؛ از عشق و ازدواج گرفته تا حسادت و موفقیت؛ دلیلش 
همانطور که ذکر شد، فقدانِ شخصیت است ، و طبعا از آنجا که ستاره 
 ای در کار نیست، تولدی نیز رخ نخواهد داد. مطابق با مختصاتِ مذکور، 
دوربینِ روی دستِ کوپر با آن تکان های بی مورد و فلوفوکوس های 

بی معنایش؛ از اساس فاقدِ هرگونه حسِ سینمایی ست.
»ستاره ای متولد شد« مجموعه ایست آشفته از لحظاتِ تحمیلی؛ 
نگاه های عاشقانه ای که همچون کارت پستال هایی زینتی عمل کرده 
و در بازیِ نور، سعی در تحمیلِ حس دارند؛ اما چطور می توان از 
نگاه های عاشقانه، از این کشفِ استعداد، حسی گرفت؟ در حالی که 
عاشق و مُستعدی موجود نیست. اما به هر روی، فیلم نکات مثبت 
متعددی هم دارد که آن را خالی از تماشا نکرده است و تقریبا با 

استقبال نصف و نیمه ای هم از جانب منتقدان مواجه شده است.

یادداشت

معرفی فیلم های این هفته ی
سینماهای آمریکا

سینماهای آمریکا در هفته جاری با اکران آثار متنوعی روبرو خواهد 
بود که از جمله مهمترین آنها می توان به فیلم سینمایی »موتورهای 
کشنده« ساخته کریستین ویورز به تهیه کنندگی پیتر جسکون  

اشاره کرد.

موتورهای کشنده
فیلم سینمایی »موتورهای کشنده« به کارگردانی مشترک پیتر 
جکسون و کریستین ریورز اکران بین المللی خود را از ۱۴ دسامبر 

۲۰۱8 در سینماهای امریکای شمالی آغاز خواهد کرد.
این فیلم در حالی راهی سینماهای هالیوود می شود که پیتر جکسون 
علاوه بر آن اکران هیجان انگیزترین فیلم سال یعنی “آواتار ۲” را نیز 
در برنامه دارد. نسخه اول فیلم آواتار جزو چهار فیلم بالای دو میلیارد 

دلار فروش در جهان محسوب می شود.
این فیلم براساس رمانی به همین نام از نویسنده بریتانیایی یعنی 
“فلیپ ریو” ساخته شده است و ندا از ماجرا و جهانی آخرالزمانی می 

دهد که موتور و چرخ ها در آن حکمرانی می کنند.
جکسون کارگردان مطرح فیلم هایی همچون »ارباب حلقه ها«، 
»تن تن« و »هابیت« این بار در اقتباسی تازه از رمان مشهور »ماشین 

های کشنده« نوشته فیلیپ ریوو پروژه ای تازه را آغاز کرده است.
در این پروژه عظیم جکسون علاوه بر تهیه کنندگی اثر، نویسندگی آن 
را نیز بر عهده داشته و کارگردانی آن را به کریستین ریورز سپرده است.

بن برگشته
فیلم سینمایی »بن برگشته« به کارگردانی پیتر هجز اکران بین المللی 
خود در سینماهای آمریکای شمالی را از هفتم دسامبر سال ۲۰۱8 

آغاز خواهد کرد.
این فیلم درباره تبعات جنگ طلبی امریکا و تاثیرات روانی و خانوادگی 
ناهنجاری است که این جنگ ها بر سربازان جوان می گذارد. اتفاقی 
که همواره از دغدغه های کارگردانان هالیوودی بوده و حالا هجز به 

سراغ آن رفته است.
لوکاس هجز، جولیا رابرتس، کاترین نیوتون، کورتنی بی. ونس، 
ریچل بی جونز، دیوید زالدویر، الکساندر پارک، مایکل ایسپر، جک 
دیویدسون، کامرون رابرت و جاکاری فریز از جمله بازیگرانی هستند 

که در این فیلم به ایفای نقش پرداخته اند.

ستیزه جو
فیلم سینمایی »ستیزه جو« به نویسندگی و کارگردانی کلینت 
ایستوود از جمعه همین هفته به تاریج چهاردهم دسامبر اکران بین 

المللی خود در سینماهای جهان را آغاز خواهد کرد.
بردلی کوپر بازیگر مطرح این روزهای سینمای جهان که به تازگی 
موفقیت به شدت چشمگیری را با فیلم “ستاره ای متولد می شود” 
تجربه کرده بار دیگر بعد از فیلم سینمایی تیرانداز با کلینت ایستوود 

همکاری خواهد داشت.
کلینت ایستوود که بیشتر افتخارات دوران زندگی خود را مدیون 
بازیگری است تلاش فراوانی برای کارگردانی داشته اما تنها یک بار 
برای فیلم “عزیز میلیون دلاری” مورد تشویق اهالی سینما قرار گرفته 
است. آثار ایستوود به شدت درگیر میهن پرستی مفرط است. اتفاقی 

که اکثر منتقدان آن را بی دلیل و بسیار سطحی می دانند.
از نکات جالب این حضور ایستوود به عنوان بازیگر نقش اول فیلم 

است. در کنار ایستوود “بردلی کوپر” نیز حضور دارد. 

اخبار

»ماموز« ساخته کمال تبریزی یکی از فیلم هایی 
است که نباید تماشای آن را از دست داد.  پس 
از ساخت فیلم »مارمولک« که می توان از آن 
به عنوان یکی از سیاسی ترین آثار سینمای 
کشورمان نام برد، ساخت فیلم هایی با قالب 
اما هیچ کدام  یافت  ادامه  کمدی و سیاسی 
نتوانستند موفقیت »مارمولک« را تکرار کنند؛ 
فیلمی که تنها نزدیک به چهار هفته اکران 
شد و در آن سال نزدیک به یک میلیارد تومان 
فروش کرد )با وجود بودن سی دی های نسخه 
پرده ای فیلم( بعدها به بازار ویدئویی راه پیدا 
کرد و بازهم فروش بسیار خوبی داشت. کمال 

کمک  با  که  بود  فیلم  این  سازنده  تبریزی، 
توانستند  فیلمنامه نویس  قاسم خانی  پیمان 
شخصیت رضا مارمولک را به تصویر بکشند و او 
و دیالوگ هایش را به یاد ماندنی کنند. تبریزی 
حالا بعد از چندین سال بار دیگر پا به عرصه 
ساخت فیلمی کمدی - سیاسی از نوع حاد 
کرده! و این بار آیدین سیار سریع، طنزنویس 
داستان  تا  داشته  خود  کنار  را  مطبوعاتی 
شخصیتی به اسم قدرت صمدی را روایت کند.
فیلم »مارموز« در ابتدای امر با نام »خودسر« 
»مارموز«  اسم  بعدها  و  می شد  شناخته 
جایگزین آن شد؛ اسمی که به احتمال زیاد 

تیم مارکتینگ فیلم هم در انتخاب آن بی تاثیر 
نبوده چرا که تشابه اسمی بیشتری با مارمولک 
دارد. تیم های مارکتینگ فیلم های سینمایی 
در این ماه های اخیر بسیار هوشمندانه وارد 
گود میدان شده اند و »مارموز« هم با پیچیده 
بین   »۲ »مارمولک  چون  شعارهایی  شدن 
مردم، رنگ اکران را به خود دیده است. نام 
مارموز اکثر تماشاگران را یاد فیلم مارمولک 
می اندازد و اسم کمال تبریزی در کنار آن، 
تقریبا می تواند تضمین موفقیت آن را همراه 
با  را  »مارموز«  می توان  واقعا  آیا  اما  بیاورد. 

»مارمولک« یکی دانست؟

داستان فیلم »مارموز« روایتگر فردی به نام 
»قدرت صمدی« )با بازی حامد بهداد( است، 
یک شخص که علاقه وافری به نماینده مجلس 
شدن دارد و برای اینکه بتواند به جایگاهی در 
خانه ملت برسد حاضر است هرکاری انجام 
در  نادانش  کمی  دوست  همراه  به  او  دهد. 
منزل تمرین سخنرانی در صحن مجلس را 
دارد و خود را جزو خط قرمزها می داند. در 
جبهه مقابل نیز حزب وحدت ملی وجود دارد 

که ریشه اش در جنبش خط آبی هاست.
قدرت صمدی با گروه بزن بهادر و چماق به 
دستش به صورت خودسرانه )لباس شخصی( 
به کنسرتی می روند تا آن را به هم بزنند، در 
این کنسرت وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی )با 
بازی رضا ناجی( هم حضور دارد و این مساله 
آنها را بر این می دارد که تمام سالن را خالی 
کنند. قدرت با چو انداختن شایعه بمب گذاری 
در سالن همه را از سالن بیرون کرده و در 
مکان،  این  از  خودش  خروج  از  بعد  نهایت 
به طور اتفاقی انفجاری رخ می دهد که باعث 
می شود همه فکر کنند قدرت واقعا می دانسته 
در سالن بمب وجود دارد و تبدیل به قهرمان 
ملی شود. این شهرت قدرت باعث می شود 
که یک خانم خبرنگار از حزب وحدت ملی 
)با بازی ویشکاه آسایش( از او دعوت کند تا 
به عنوان نماینده حزب وارد کارزار انتخابات 
قدرت  که  درحالیست  این  شود،  مجلس 

گرایشات شدید خط قرمزی دارد.
آزاده صمدی،  آسایش،  ویشکا  بهداد،  حامد 
بحرانی،  محمد  حقیقی،  مانی  ناجی،  رضا 
فرهان  قدیانلو،  بهزاد  چراغی پور،  سیاوش 
معین زاده و عیسی یوسفی پور بازیگران این 
فیلم هستند. حامد بهداد در »مارموز« نقشی 
متفاوت را بازی کرده و چهره ای جدید از او 

خواهید دید.
»مامورز«  بازیگران  از  یکی  بحرانی  محمد 
درباره این فیلم به طنز گفته: ساخت فیلم 
کمدی سیاسی در این روزها خیلی سخت 
فضای  و  کشور  سیاسی  فضای  زیرا  است، 
اجتماعی از هر فیلم کمدی، کمدی تر است 
و فیلم ها اصولاً از فضای واقعی کمی عقب تر 
هستند تا فیلمساز بیاید و یک فیلمی بسازد 
و حرف جدیدی بزند، یک اتفاق جدیدتر و 

بامزه تر افتاده است.
فیلم  گفته:  »ماموز«  درباره  تبریزی  کمال 
»مارموز« جزو فیلم هایی بود که برای گرفتن 
پروانه نمایش دچار مشکلات عجیب و غریبی 
شده بود، کما اینکه در مجموعه فیلم هایی 
که من ساخته ام چهار یا پنج فیلم هستند 
که خیلی سخت توانسته ام برای آنها پروانه 
نمایش بگیرم. این فیلم به نوعی حرف مردم 
و مطالبات مردم را بیان می کند و امیدوارم 
و  فیلم  حرف های  شنیدن  تامل  دیگران 

تماشای آن را داشته باشند.

معرفی فیلم »مارموز« کمال تبریزی

یک کمدی سیاسی جان دار
اپُرای »هفت شهر عشق«
سه شب دیگر تمدید شد

با اتمام همه بلیت های سه شب نخست اپُرا - نمایش »هفت شهر 
عشق«، این برنامه برای سه شب دیگر تمدید شد.

به گزارش » دنیای هوادار «، اپُرا - نمایش »هفت شهر عشق« با بازی 
محمدرضا قروتن، مریلا زارعی، اندیشه فولادوند، ابوالفضل پورعرب، 
نسیم ادبی، محمد ساربان، افسانه پاکرو و پانته آ بهرام که قرار بود در 
تاریخ ۲، ۳ و۴ دی ماه در سالن وزارت کشور روی صحنه برود، برای 

سه شب دیگر تمدید شد.
تاریخ های جدید این برنامه به ترتیب ۶، ۷ و 8 دیماه اعلام شده اند 
و بلیت فروشی این سه شب از فردا - دوشنبه ۲۶ آذر - آغاز خواهد 
شد و علاقمندان می توانند برای تهیه بلیت این برنامه از سایت »ایران 

کنسرت«  اقدام نمایند.
در این بین فروش بلیت های VIP این اپُرا - نمایش با قیمت یک 
میلیون تومان روی برخی سایت های اینترنتی حواشی زیادی را برای 
دست اندرکاران این برنامه در پی داشته که »علی آقایی نسب« )تهیه 
کننده برنامه( در توضیح این اتفاق گفت: »متاسفانه ظاهرا نظارتی برای 
این قبیل بازار سیاه بلیت و سودجویی برخی افراد نیست و چندین 
بار هم پیگری کردیم که از روی آن سایت ها این آگهی های عجیب 

حذف شوند ولی این اتفاق نیفتاد.
آقایی نسب افزود: »ظاهرا این موضوع در بازی های مهم فوتبال 
هم اتفاقی عادی شده و مشخص نیست این سایت های آگهی که 
در چهارچوب قوانین کشور فعالیت می کنند، به چه دلیل پس از 
پیگیری های متعدد هنوز حاضر به حذف این بلیت ها نشده اند و 
ظاهرا بایستی پیگیری سفت و سخت حقوقی اتفاق بیفتد. ما بارها 
تذکر دادیم و حتی من مستقیم تماس گرفتم ولی هیچ اهمیتی ظاهرا 

برای این دوستان نداشت و باید پیگیری حقوقی اتفاق بیفتد.
اللهی  نعمت  روزبه  و  بمانی  روزبه  عقیلی،  سالار  ست  گفتنی 
خواننده های این اپُرا - نمایش هستند. نویسنده و کارگردان این اثر 
»محمد عبدی زاده« است و منصور دانشور نیز آهنگسازی و خلق این 
اثر را بر عهده داشته است. علی آقایی نسب و مرضیه مهدی زاده نیز 

تهیه کنندگان این اثر نمایشی هستند.
ارکستر سمفونیک تهران به صورت زنده موسیقی این اثر را روی 
صحنه اجرا خواهد کرد و حدود ۲۰۰ نفر از بازیگران و هنرمندان 

حرکات فرم در این اجرا به ایفای نقش خواهند پرداخت.
نشست خبری این برنامه با حضور عوامل و بازیگران اپُرا – نمایش 
»هفت شهر عشق« روز سه شنبه همینهفته برگزار خواهد شد که 

جزئیات آن در اختیار رسانه ها قرار خواهد گرفت.
سایر بازیگران این نمایش عبارت اند از ؛ مرتضی علی آبادی، مهدی 
کاشفی،ترانه ولدیان، یزدان جیریایی، سحر آقاسی، طاها محمدی، 
هدیه آزید هاک ، بردیا مختاری قاضیانی، رزاکریمی، رها شیرازی، 
سید امیرجوانمرد ، کیوان رضایی راد، نوید شیخ محمد، ساغر احمدی 

فرد، یاسمن الله یاری

اخبار

 اگر قرار باشد چشممان به چهار تا رقم میلیاردی 
و درشت خیره و دلمان به سی و پنج میلیارد و 
بیست میلیاردی ها خوش شود، پس باید بگوییم 
که حال »صنعت« سینما خوب است و در ایران 
این هنر روزهای بدی را سپری نمی کند. برخی 
که با این ارقام بازی می کنند و هرسال حرف از 
»رشد فروش« نسبت به سال گذشته می زنند، 
همان هایی هستند که به بهانه همین فروش فیلم 
هایی مانند »وای آمپول« و ... تولید می کنند با این 
رویکرد که ذائقه مخاطب را می شناسند و اینگونه 
به فروش سینما کمک می شود. اتفاقی که تحت 
هیچ شرایطی نیفتاده و به جز »بازی با ارقام« کار 

دیگری نکرده است.
اگر بگوییم فروش فیلمی مانند »هزارپا« که سی 

و هفت میلیارد را رد می کند، بی تاثیر از گرانی 
قیمت بلیت در سینماهای درجه یک نیست، بیراه 
نگفته ایم. چرا که جمع مخاطبینی که این فیلم 
را تماشا کرده اند، به ده درصد از کل جمعیت 
هشتاد میلیونی ایران هم نمی رسد و شاید سنگ 
بترکد، در مجموع، کمتر از شش میلیون نفر این 
فیلم را در سالن سینما دیده اند. اما آقایان، سال 
هاست که با لقب »پر فروش ترین فیلم تاریخ 
سینمای ایران« کلنجار می روند. لقبی که میان 
فیلم های کمدی دست به دست می شود و از 
نهنگ های عنبر به گشت های ارشاد رسید و 
حالا هم در دستان پر توان »هزار پا«یی است که 
مانند دایه مهربان تر از مادر »مثلا« صنعت سینما 

را نجات داده است.
ها  ترین«  مخاطب  »پر  به  کس  هیچ  چرا  اما 
اشاره ای نمی کند؟ چرا هیچ کس نمی گوید که 
پر مخاطب ترین فیلم تاریخ سینمای ایران مربوط 
به زمانی است که هرکس »فیلم« می ساخت و 
با تولید اندکی »هنر« به صعنت سینما کمک 
می کرد نه اینکه زباله هایی را با نام کمدی به خورد 
مخاطب بدهد و در آخر سینه چاک از ساخت 
چنین فیلم هایی دفاع بشود که قرار است ناجی 

این سینمای خاک خورده باشند. باید گریه کرد به 
حال سینمایی که ناجیانش »لس آنجلس تهران«، 
و... هستند. همین  آمپول«، »کلمبوس«  »وای 
حالا نگاهی به لیست فروش فیلم ها بیندازید. قول 
می دهم که با نام فیلم ها بیشتر از خود فیلم 
ها خواهید خندید. »پاستاریونی«! »کلمبوس«! 
جالب این است که در تیزرها نام »کلمبوس« را 
بخش بخش ادا می کنند تا مخاطب به واسطه 
واژه »بوس« جذب فیلم بشود. »وای آمپول« که 
دیگر شاهکار است. خیال می کنم عوامل این فیلم 
ساعت ها وقت صرف کردند تا مبتذل ترین اسم را 
در جهان لغات فارسی پیدا کنند و آن را به عنوان 

اسم فیلم روی گیشه درج کنند.
در سالی که ماه های پایانی آن را سپری می 
مانند  فروشی  پر  »نسبتا«  های  فیلم  کنیم، 
زنبور«  »لونه  »مصادره«،  »تگزاس«،  »هزارپا«، 
روند  این  احتمالا  و  داشتیم  ژانر کمدی  در  را 
داشته  ادامه  نیز  پایان سال  تا  ها  فیلم  فروش 
باشد و بتوانیم به زعم آقایان یکی از سال های 
و  کنیم  تجربه  را  ایران  سینمای  فروش«  »پر 
احتمالا علی سرتیپی به برنامه هفت بیاید و با 
رقم دویست میلیارد بازی کند و به آن افتخار 

کند. اما به راستی کدام افتخار؟
وقتی نگاه سینماگر به »جذب مخاطب« تا این 
حد نازل شده که خیال می کند با ساخت چنین 
فیلم هایی و گذاشتن یک موقعیت دستخورده 
مبتذل می تواند مخاطب را بخنداند، باید فاتحه 
آن سینما را خواند. همه جا می آیند صحبت از 
نازل شدن »ذائقه مخاطب« می کنند و همه کاسه 
کوزه ها را بر سر مخاطب می شکنند اما مخاطب 
ثابت  به وقتش  چه گناهی دارد؟ مخاطبی که 
کرده اگر فیلمی خوب باشد آن را تماشا می کند؛ 
چه کمدی باشد چه غیر کمدی. همین امسال 
فیلم های غیر کمدی نسبتا متعددی داشتیم 
که به فروش مطلوبی رسیدند و توانستند از مرز 
بازگشت سرمایه عبور کنند و به سوددهی برسند. 
»لاتاری«، »مغزهای کوچک زنگ زده«، »به وقت 
شام« و... فیلم هایی بودند که فروششان از مرز ده 
میلیارد گذشته است. درست است که مخاطبان 
این فیلم ها بین یک میلیون تا دو میلیون بوده 
است، اما می خواهم بگویم که فیلم های خوب 
غیر کمدی ما هم »نفروش« نیستند که آقایان 
تمام هم و غم شان را روی ساخت فیلم کمدی 

متمرکز کرده اند.

فیلم  تولید  از  حجم  این  که  اینجاست  مساله 
خنداندن  برای  تنها  نیست  قرار  کمدی،  های 
ساخته شوند و اهداف ایدئولوژیک عمیق تری 
پشتشان است. به هر حال سینما برای هر دولتی 
به عنوان یک مدیوم فرهنگی، ابزار بسیار مهم 
و استراتژیکی است که می تواند از آن استفاده 
های متعددی در راستای دیدگاه های دولت ها 
بشود. اتفاقی که در همه جای دنیا هم می افتد 
و طبیعی است. اما بدبختی جایی است که آقایان 
به جای آنکه »ایدئولوژی« خود را در فیلم های 
بدنه سینما ترویج دهند، سعی دارند ایدئولوژی 
رقیب را پشت فیلم های کمدی پنهان کنند و 
از فکر کردن مخاطب به آن ها جلوگیری کنند 
تا اینگونه از گزند انتقادات حداقل در سالن های 
سینما در امان بمانند. در صعنتی مثل هالیوود، 
رقابت دموکرات ها و جمهوری خواه برای جذب 
»رکود  مانند  هایی  فیلم  ساخت  با  مخاطب 

بزرگ« و »اسپاتلایت« است.
و  مسئولان  که  برسد  روزی  امیدواریم 
سرمایه گذاران از چنین نگاه های خام دستانه ای 
چشم پوشی کنند و به سمت سینمایی حرکت 

نکنند که شعور مخاطب را نشانه رفته باشد.

شعور لگدمال شده مخاطب به دست سینمای ابتذال

جایگاه مخاطب کجای این سینما است؟

احسان بیگلری

سیدجمال ساداتیان تهیه کننده سینما درباره فیلم سینمایی »متری شش و نیم« به کارگردانی سعید روستایی گفت: پیمان یزدانیان ساخت موسیقی این پروژه سینمایی 
را برعهده گرفته است. وی بیان کرد: »متری شش و نیم« روزهای پایانی فیلمبرداری را پشت سر می گذارد و امیدوارم بتوانیم این پروژه را برای حضور در سی و هفتمین 

جشنواره ملی فیلم فجر آماده کنیم. پیمان معادی، نوید محمدزاده، پریناز ایزدیار، فرهاد اصلانی از جمله بازیگران این پروژه سینمایی است. 

پیمان یزدانیان موسیقی »متری شش و نیم« سعید روستایی را می سازد
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

سبک زندگی

خواب  در  خاکسپاری  و  تدفین  دیدن 
خوشایند  و  مطلوب  ای  تجربه  معمولا 
نیست. این خواب ما را مضطرب می کند و 
حتی اگر یک مراسم خاکسپاری معمولی 
را در خواب ببینیم، احساس ناخوشایندی 
را در ما به وجود می آورد.  ممکن است 
یا  خودمان  خاکسپاری  و  تدفین  مراسم 
یکی از نزدیکان مان را در خواب ببینیم 
را  خاکسپاری  و  تدفین  خواب  تعبیر  اما 
ندانیم. در این قسمت از این شماره، تعبیر 
اینگونه خواب ها را از بعد علمی شفاف تر 

می کنیم.

1. تدفین و خاکسپاری به صورت عام
تعبیری  خواب  این  که  بدانید  است  جالب 
مثبت دارد. احتمالا شما به دلیل رفتارتان یا 
کار خوبی که انجام می دهید پاداشی دریافت 
می کنید. اگر اخیرا پروژه کاری جدیدی را 
و  تحسین  مورد  شدیدا  اید،  کرده  شروع 
قدردانی قرار خواهید گرفت و حمایت های 

مالی قابل توجهی نیز به دست می آورید.
اگر یک تماشاچی و نظاره گر ساده باشید، از 
تمام تاثیرات منفی که تدفین و خاکسپاری به 
همراه دارد دور خواهید ماند و بدیمنی نیز از 

شما فاصله می گیرد. 

2. تدفین و خاکسپاری
در یک روز آفتابی

اگرچه این خواب در مورد تدفین و خاکسپاری 
و  بخت  ندارد.  ناخوشایندی  تعبیر  اما  است 
هرکار  و  بود  خواهد  یارتان  بسیاری  شانس 
جدیدی که شروع می کنید با موفقیت روبرو 
می شود. از این بازه زمانی بویژه در کسب و 
کارتان استفاده کنید و فرصت های شغلی 
خود را تقویت کنید و موقعیت فعلی خود را 

تثبیت کنید.

3. تدفین و خاکسپاری در روز بارانی
اکنون زمان آن رسیده که بسیار محتاط و 
مراقب باشید. باید در مورد کارهایی که انجام 
می دهید و حرف هایی که می زنید شدیدا 
مراقب و محتاط باشید. رفتار و گفتار شما 
می توانند شدیدا به دیگری آسیب بزنند و 
شما قادر نخواهید بود اوضاع را مثل سابق سر 
و سامان دهید. در مورد پروژه های کاری خود 

نیز احتیاط کنید.

۴. تدفین و خاکسپاری یک غریبه
اگر مراسم خاکسپاری غریبه یا فردی ناشناس 
را در خواب ببینید، نشان دهنده آن است که 
شما در تعامل و ارتباطات خود با دیگران با 
مشکلاتی روبرو خواهید شد. در روابط کاری و 
تعامل با همکاران خود محتاط باشید و سعی 
کنید با کلام خود به کسی توهین نکنید یا 

کسی را نرجانید.

۵. زنگ مراسم تشییع جنازه و 
خاکسپاری

این خواب نشان دهنده خبرهای غم انگیز 
و مصیبت باری است که به زودی از کسی 
یا جایی به گوش شما می رسد. این اخبار 
می تواند با خبر مرگ یا بیماری ناگهانی یکی 
از خویشاوندان یا نزدیکان تان در ارتباط باشد. 
با  رابطه  در  خبری  است  ممکن  همچنین 
کار یا پروژه ای که اخیرا آغاز کرده اید به 

گوش تان برسد.

6. تدفین و خاکسپاری خودتان
آشفته  را  شما  خوابی  چنین  دیدن  اگرچه 
و مضطرب می کند اما باید بدانید که این 
اقبال  و  بخت  دارد.  مثبت  تعبیری  خواب 
بازه  این  در  بود. هرکاری که  یارتان خواهد 
زمانی شروع می کنید موفقیت آمیز خواهد 

بود و تمامی روابط شما همانطور که تصور 
می کردید موثر و سازنده ادامه خواهند یافت. 
هر کجا که می روید شادی و خوشحالی و 
هرکاری  و  آمد  خواهند  شما  پی  در  سرور 
که انجام می دهید مورد تحسین و ستایش 

دیگران قرار خواهد گرفت. 

7. مرده ای در مراسم
خاکسپاری و تدفین

دیدن مرده در خواب تعبیری مثبت دارد. 
اگرچه این فرد زنده نیست اما حضور او 
آن  دهنده  نشان  خاکسپاری  مراسم  در 
یا  ازدواج  خبر  زودی  به  شما  که  است 
تولد نوزادی را در خانواده خود خواهید 
شنید. حتی ممکن است خبرهای خوب 
از جانب رئیس یا مدیرتان به شما برسد 
و این اخبار با موقعیت کاری یا شغل شما 
در ارتباط باشد. در این بازه زمانی بخت و 
اقبال بسیار زیادی یارتان خواهد بود پس 
بهتر است از این فرصت استفاده کنید و 
در تمامی حوزه های زندگی خودتان را 

تقویت کنید. 

۸. تدفین و خاکسپاری باشکوه و مجلل
این خواب نیز تعبیری مثبت دارد. شما پول 
بسیار زیاد یا خبرهای بسیار خوبی را در مورد 
دریافت خواهید کرد.  مهم  بسیار  موضوعی 
همچنین ممکن است خبرهای بسیار خوبی 
در مورد دوستان یا افراد خانواده تان به گوش 
شما برسد و شادی و خوشحالی بسیار زیادی 

را برای شما به همراه بیاورد.

9. تدفین و خاکسپاری خاضعانه و ساده
این خواب برعکس حالت قبل است  تعبیر 
و نشان دهنده بداقبالی در وضعیت مالی و 
کاری  های  پروژه  در  نافرجامی  و  شکست 
شما خواهد بود. همچنین این خواب از روابط 
نامناسب شما با دیگران و بویژه همکارانتان 

خبر می دهد.
و  ها  بدهی  پرداخت  در  شاید  بعلاوه، 
شوید،  روبرو  تاخیر  با  هایتان  صورتحساب 
سوددهی تحت تاثیر قرار گرفته و نیاز داشته 
باشید که سخت تر از قبل کار کنید. به یاد 
داشته باشید که چنین شرایطی طبیعی است 
و شما باید شیوه مدیریت کردن این اوضاع را 

یاد بگیرید.

10. تدفین و خاکسپاری
شریک عشقی تان

اگر در رابطه ای عاشقانه به سر می برید یا 
دهنده  نشان  خواب  این  هستید،  متاهل 
خبرهایی است که در مورد شریک عاطفی تان 
به گوش شما خواهد رسید. باید بدانید که این 
است  ممکن  و  ندارد  مثبتی  تعبیر  خواب 
خبرهایی که دریافت می کنید شما را نگران یا 

آزرده خاطر سازد.
شاید شریک عاطفی شما چیزی را از شما 
پنهان کرده است و اکنون احساس می کنید 
که از سمت او مورد خیانت قرار گرفته اید. 
اگر رابطه شما دو نفر مستحکم و پایدار است، 
شما می توانید بر این مشکلات فائق شوید و 
اگر رابطه تان جدی یا پایدار نیست بهتر است 
که تنهایی را بر چنین رابطه ای ترجیح دهید.

معرفی جاذبه های گردشگری 
و دیدنی »همدان« )1(

اگر به همدان سفر کردید خیال 
نکنید آن جا جای دیدنی ندارد 
یا کم دارد و اگر برنامه سفر چند 
نخستین  »هگمتانه«،  به  روزه 
دارید،   را  زمین  ایران  پایتخت 
توصیه می کنم به مکان هایی 
می  معرفی  شما  به  امروز  که 
کنیم بروید و از نزدیک ببینید. 
همراه ما باشید با معرفی بهترین 

مکان های دیدنی همدان که ارزش یک بار بازدید را دارند.

1- غار علیصدر
اسم همدان که می آید اگر اولین جا غار علیصدر نباشد حتما دومین 
یا سومین جایی که به ذهن ها متبادر می شود غار علیصدر است. غار 
علیصدر بزرگترین غار آبی دنیاست. چرا اسمش علیصدر است؟ اهالی 
روستا از این غار بعنوان مخزن و »سد« در زمان های گذشته استفاده می 
کردند و در شناسنامه اهالی، اسم غار »علی سد« است و از این رو نام 
آن از سال ۱۳5۰ علیصدر گذاشته شد. از مجموعه رشته آبها، دریاچه 
بزرگی در داخل غار بوجود آمده و از این رو  رفتن به میانه غار تنها با قایق 

امکانپذیر است. آدرس: علیصدر در ۷5 کیلومتری شمال غربی همدان.

2- آرامگاه  بوعلی سینا
آوازه ابوعلی سینا، طبیب، عارف و شاعر ایرانی در جهان پیچیده و 
آرامگاهش در میدانی به همین نام، یکی از جاذبه های گردشگری 
همدان است. برج آن، الهام گرفته از برج گنبد قابوس، باغچه ها متاثر 
از باغ های ایرانی، آب نماهای الهام گرفته از حوض خانه های سنتی و 
نمائی با روکاری سنگ های حجیم و خارا که با سنگ گرانیت کوه الوند 
آراسته شده، یکی از قشنگترین آرامگاه ها را پیش رویمان قرار می دهد. 
آرامگاه بوعلی سینا یادگار دوره قاجار است.  آدرس: میدان بوعلی سینا.

3- حمام تاریخی قلعه
یکی از دیدنی های همدان حمام قلعه است. حمامی در ۱5۰۰ متر  که 
حال تبدیل به موزه شده و در بازسازی آن سعی شده دوران گذشته 
پیش چشم بیننده زنده شود. حمام قلعه از دو بخش سرد و گرم 
تشکیل شده است که ورودی هشتی شکل دارد. بعد از عبور از هشتی، 
ابتدا حمام سرد و سپس حمام گرم قرار گرفته است. داخل حمام هم 
سفره خانه سنتی راه اندازی شده که گروه های موسیقی بعضی وقت ها 
می آیند و در آن برنامه اجرا می کنند. آدرس: محله قلعه یا قاشق تراشان 

واقع در خیابان شریعتی.

پادشاهی بود که فقط یه پسر داشت و اونو 
اندازه ی جونش دوست داشت. اما این شاهزاده 
پنجره  کنار  روز  هر  و  بود  ناراضی  همیشه 
می کرد.  تماشا  رو  دوردست ها  و  می نشست 
پادشاه ازش می پرسید: » آخه چی کم داری؟ 

چت شده؟«
» نمی دونم پدرجون، خودم هم نمی دونم.«

» عاشق شدی؟ اگه دختری رو می خوای بهم 
بگو تا برات بگیرم. حتی اگه دختر قلدرترین 
پادشاه روی زمین باشه و یا دختر فقیرترین 

دهقان عالم.«
» نه پدر عاشق نیستم.«

و پدر هر کاری از دستش برمی اومد می کرد تا 
حواسشو پرت کنه.

تئاتر، رقص، ساز و آواز. اما هر روز رنگ و روی 
اعلامیه  پادشاه  می شد.  پریده تر  شاهزادهه 
داد و از هر گوشه ی عالم، داناترین ها اومدند: 

فیلسوف ها،  حکیم ها،  استادها.
مصلحت  و  داد  نشون  بهشون  شاهزاده  رو 
خواست. اونام فرصت خواستند که فکر کنن و 

بعد پیش پادشاه برگشتند:
» اعلیحضرت فکر کردیم و ستاره هارو هم رصََد 
کردیم. حالا باید این کارو بکنید! مردی رو پیدا 
کنین که راضی باشه. اما راضی از همه چیز. 

اون وقت پیرهن پسرتونو با پیرهن اون عوض 
کنین.«

پادشاه همون روز فرستادگانشو واسه پیداکردن 
مرد راضی به سراسر جهان فرستاد. کشیشی رو 

آوردند. پادشاه ازش پرسید: » راضی هستی؟«
» بله اعلیحضرت!«

» بسیار خوب. دوست داری اسقف من بشی؟«
» ای کاش اعلیحضرت!«

» پس از اینجا برو بیرون! من دنبال مردی 
می گردم که از وضعش راضی باشه، نه کسی 
که دوست داشته باشه از اونی که هست بهتر 

باشه.«
پادشاهی  دیگه شد.  منتظر کسی  پادشاه  و 
در همسایگیش بود. گفتند اون کاملاً راضیه 
و خوشحاله. زنِ زیبا و جوونی داره و یه عالم 
بروبچه  و پوزه ی همه ی دشمناشو هم تو جنگ 
به سر می بره.  آرامش  تو  و کشورشم  مالونده 
پادشاه فوراً فرستادگانشو فرستاد پیش اون تا 

پیرهن شو بگیرن.

پادشاه همسایه، فرستادگان رو پذیرفت و گفت: 
» بله بله چیزی کم  وکسر ندارم. اما حیف که با 
وجود این همه چیزها باید مُرد و همه رو گذاشت 
و رفت! با این فکر اون قدر عذاب می کشم که 
شب ها خواب خوش به چشمم نمی یاد!« و 

فرستادگان فکر کردند که بهتره برگردن!
پادشاه برای اینکه سرش باد بخوره پا شد رفت 
شکار. به یه خرگوش تیر انداخت و فکر کرد 
زده بهش. اما خرگوشه لنگ لنگون پا گذاشت 
به فرار. پادشاه گذاشت دنبالش و از ملازمین 
دور افتاد. وسط مزرعه ها صدای مردی رو شنید 
که زده بود زیر آواز: پادشاه واسّاد: »کسی که 
این طوری زده زیر آواز، حتماً باید آدم راضی ای 
باشه.« و دنبال صدارو گرفت و رسید به یک 
تاکستان و بین ردیف تاک ها جوانی رو دید که 

داره تاک هارو هَرس می کنه و آواز می خونه.
جوان گفت: »روز به خیر اعلیحضرت، چه عجب 

سرِ صبح توی صحرا؟«
»سلامت باشی! می خوای که تورو با خودم ببرم 

پایتخت و دوستم باشی؟«
 »ای وای نه اعلیحضرت حتی فکرشم نمی کنم. 
ممنون. جامو حتی با خودِ خودِ پاپ هم عوض 

نمی کنم.«
» آخه چرا، جوونی به این برومندی...«

» خدمت تون عرض کردم نه. به همین راضی ام 
و برام بسّه.«

پادشاه فکر کرد: » بالاخره یه آدم راضی پیدا 
کردم.«

و گفت: » گوش کن ای جوون! باید یه لطفی 
در حقم بکنی!«

» اگه بتونم رو چشمم اعلیحضرت!«
» یه لحظه صبر کن!« و پادشاه که از خوشحالی 
تو پوست نمی گنجید، رفت و ملازمین شو پیدا 
کرد: »بیاین! بیاین که پسرم نجات پیدا کرد. 

پسرم نجات پیدا کرد!«
و اونارو برد پیش اون جوان و گفت: »ای جوون 
مهربون، هرچی بخوای بهت می دم! اما تو هم...«

»من چی اعلیحضرت؟«
»پسرم دَمِ مرگه. فقط تو می تونی نجاتش بدی. 

بیا این جا، صبر کن!«
و اونو گرفت و شروع کرد به بازکردن دکمه های 
بالاپوشش. اما یه هو خشکش زد و دست هاش 

شُل شد. مرد راضی، پیرهن نداشت.

»پیراهن مرد ناراضی«  
 ایتالو کالوینو / مترجم: محسن ابراهیم 

داستان کوتاه

رازهای بزرگ روانشناسی برای فروش 
بیشتر در بازاریابی )۲(

1. مردم در رابطه با خرید برخی چیزها تصمیمات احساسی 
می گیرند

بر  آن  نقش  چگونگی  و  احساسات  مورد  در  ما  بخش  این  در 
تصمیماتی که مردم برای خرید می گیرند، صحبت خواهیم کرد. 
در حالی که تکنولوژی و داده ها فرصت های فراوانی را به بازاریابان 
برای  فراموش می کنند که  آن ها  از  بسیاری  اما  ارائه می دهند، 

انسان ها )و نه روبات ها( بازاریابی می کنند.
و بر خلاف روبات ها، انسان ها عواطف احساسی دارند و به همین 
دلیل برای خرید گاهی تصمیمات احساسی می گیرند، به ویژه 
هنگامی  که محصول یا خدماتی که آن ها خریداری می کنند، تحت 

دسته ی »لذت« که ما در بالا بحث کردیم، قرار می گیرند.
مردم یک مازراتی قرمز گیلاسی را خریداری نمی کنند، به این 
دلیل که کاری منطقی است – آن ها این اتومبیل را می خرند، زیرا 

باعث می شود احساسات خاصی داشته باشند.
همین را برای یک سیستم بلندگو چند میلیون تومانی یا یک 
شلوار جین 5۰۰ هزار تومانی یا هزینه ای که صرف خرید خاویار 
یا یک شب اقامت در یک مجتمع لوکس می شود، می توان گفت. 

این تصمیمات منطقی نیستند، بلکه عاطفی هستند.
بنابراین، هنگام فروش محصولی که برای مشتری شما لذت بخش 
است، حواس تان باشد که باید احساسات او را درگیر کنید. شما 

باید بتوانید در او احساس خاصی ایجاد کنید.
2. مردم خرید خود را با منطق توجیه می کنند

در بخش قبلی ما در این باره بحث کردیم که وقتی مردم خریدی 
را انجام می دهند تا به لذت برسند، تصمیماتی که اتخاذ می کنند 

بر اساس احساس است.
خوب، یک مفهوم جالب وجود دارد که می توانیم به این دسته 

اضافه کنیم.
و یک تصمیم هیجانی جهت  بیرون می رود  فلانی  هنگامی که 
هزینه کردن مبلغی گزاف برای خرید یک مازراتی جدید می گیرد، 
دیر یا زود مجبور خواهد شد که به این سوال پاسخ دهد:»چرا این 
همه پول را برای خرید یک مازراتی قرمز گیلاسی هزینه کردی؟«
روانشناسی فروش: این جا همان جایی است که مفهوم منطق وارد 
تصویر می شود. به طور کلی، هرچند مردم برای خرید تصمیمات 

احساسی می گیرند، اما خرید خود را با منطق توجیه می کنند.
اگر این آدم بخواهد یک پاسخ صادقانه به این سوال بدهد، باید بگوید:

»خوب راستش را بخواهید، من مازراتی قرمز گیلاسی را خریدم، 
چون در حال گذر از یک نوع بحران عجیب و غریب هستم به 
باعث  اتومبیل  این  و  شدم...  ساله  تازگی 5۰  به  که  دلیل  این 
می شود بیش تر احساس جوانی کنم و مثالی است برای دوستان 
و خانواده ام است که بدانند من موفق به خرید این ماشین شده ام. 
و تازه، من همیشه دوست داشتم یک اتومبیل اسپورت به رنگ 

قرمز گیلاسی داشته باشم.«
اما، به جای آن، پاسخی می دهد شبیه به این...

»سوال خوبی بود! مدل امسال، مصرف بنزین بسیار پایینی دارد. 
و واضح است که تست تصادف هم شده و برای بچه ها فوق العاده 
امن است. به علاوه، من می خواستم اتومبیلی بهتر از اتومبیل قبلی 
داشته باشم تا مشتری بیش تری جذب کنم. می دانی که دوست 

دارم تأثیر خوبی روی آن ها داشته باشم.«

اقتصاد

»هیپوکندریا« یا »خودبیمار انگاری« 
چیست؟

مبتلایان به بیماری »خودبیمار انگاری« تصور دارند دچار نوعی 
بیماری سخت و نگران کننده ای هستند که درمان آن برایشان 
دشوار است و می تواند مشکلاتی را برایشان ایجاد کند اما در واقعیت 
آنها دچار بیماری جدی نیستند؛ نام دیگر این بیماری»هیپوکندریا« 

است که بدلیل استرس و اضطراب در افراد بروز می کند.
علی اصغر اصغرنژاد، روانشناس و عضو هیات علمی دانشگاه علوم 
پزشکی ایران درباره بیماری »خودبیمارانگاری« می گوید: »در ذهن 
همه انسان ها افکار مزاحم کننده ای وجود دارد اما مشکل زمانی 
شروع می شود که افراد به آن توجه می کنند و آن را دغدغه و دل 
مشغولی زندگی خود می دانند؛ مبتلایان به این بیماری هر عملکرد 
بدنی که عموم مردم آن را بدیهی می دانند را نشانه ای از بیماری 
سخت تلقی می کنند؛ آنها هر فعالیت بدنی مانند تندی ضربان قلب، 
سردرد، بدن درد، بی خوابی، گلودرد و ... را از علائم جدی بیماری 
می دانند و برای تشخیص و درمان آن به پزشکان متعددی مراجعه 

می کنند.«
وی با بیان اینکه »خودبیمارانگاری« نوعی بیماری روانی است 
توضیح می دهد: »مبتلایان به این بیماری احساس می کنند دچار 
بیماری  سخت، غیرقابل تشخیص و نگران کننده ای هستند که 
می تواند زندگی و آینده شان را تهدید و مختل کند، این درحالیست 
که در واقعیت آنها دچار مشکل و بیماری جدی نیستند و تنها به 

دلیل برخی اختلالات روانی به آن دچار می شوند.«
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران سوء تعبیر علائم 
جسمی، تاکید بر توهم نداشتن، مراجعات مکرر به پزشکان متعدد، 
صرف هزینه و زمان زیاد برای تشخیص بیماری را از علائم این 
بیماری می داند و می گوید: »علائم این بیماری زمانی شایع تر 
می شود که مشکلی استرس زا مانند بیماری یکی از اقوام و یا مرگ 
یکی از عزیزان در زندگی این افراد اتفاق بیفتد. جستجوی مداوم در 
فضای مجازی یکی دیگر از موارد تشدید کننده این بیماری است.« 
این روانشناس با اشاره به دیگر علائم »خودبیمارانگاری« توضیح 
می دهد:»مبتلایان به این بیماری با نگرانی و وسواس های خاص 
خود معاینات و آزمایشات متعددی انجام می دهند تا شاید یکی 
از پزشکان مشکل آنها را متوجه شود اما معمولا پزشک به آنها 
اطمینان می دهد که مشکل نگران کننده ای وجود ندارد با این 
حال به دلیل اشتغال ذهنی که همه حواسشان بر روی جسم شان 
متمرکز شده احساس می کنند بیماری  سختی مانند سرطان دارند 
که پزشک نتوانسته آن را تشخیص دهد از این رو به پزشکان 

دیگری مراجعه می کنند.«
اصغرنژاد استفاده از برخی داروها را یکی از روش های درمانی این 
بیماری دانست و گفت: »شناخت درمانی، رفتاردرمانی و کنترل 
استرس و اضطراب از بهترین روش هایی است که روانشناسان 

می توانند از این طریق بیمار را کنترل کنند.«
این روانشناس با اشاره به اینکه برخی از پزشکان در مواجهه با 
بیماران مبتلا به هیپوکندریا آنها را به روانشناس ارجاع نمی دهند 
بیان کرد: »پزشکان باید علائم جسمی بیماران خود را جدی 
بدانند اما جدی دانستن علائم روانی در بیماران به معنی انجام 
آزمایشات و معاینات غیرضروری نیست. در این حالت پزشکان با 
داشتن برخوردی جدی بیمار را نسبت به شکایت های مشکلاتش، 
خودداری از انجام آزمایشات افراطی و توصیه نکردن روش های 

درمانی که می تواند برای بیمار خطرناک باشد، سوق دهند.«

سلامت

وقتی تصمیم می گیرید به یک کشور خارجی 
مسافرت کنید، ایمنی و امنیت شخصی یکی 
از موضوعات مهمی است که ذهن تان را به 
خود مشغول می کند. در این شماره، پیش از 
آنکه سفر بین المللی بعدی تان را انجام دهید و 
از ایران به کشور دیگری عزیمت کنید چندتا 
از امن ترین کشورهای جهان برای مسافرت 

گردشگران را به شما معرفی کنیم.
1- فنلاند 

نه تنها این کشور به خاطر مناظر و طبیعت 
حیرت انگیزش انتخابی بی نظیر برای بازدید به 
شمار می رود بلکه جرائم خشونت بار در این 
این  به  کشور به نحوی عملا وجود ندارد! و 
ترتیب فنلاند رتبه اول را در فهرست امن ترین 

کشورهای جهان برای مسافرت دارد.
2- ایسلند

این کشور، که ۹۷٪ جمعیتش طبقه ی متوسط 
قتل  نرخ  پایین ترین  و  می شوند،  محسوب 
و کشتار را در جهان دارد، بدیهی است که 
بازدیدکنندگان را به حیرت آورد. ایسلند که به 

عنوان »سرزمین یخ و آتش« شناخته می شود 
آتش فشان ها و یخچال های طبیعی زیادی دارد.

3- هنگ کنگ
نظارت  عین  در  کنگ  هنگ  پلیس  نیروی 
مستمر بر منطقه به خاطر ادب و احترامی 
معروفند.  هستند  قائل  شهروندان  برای  که 
قلمروهای متنوع فرهنگی در آشپزی، خرید و 
زندگی شبانه در این کشور همواره زبانزد بوده 
از  یکی  دارای  کنگ  هنگ  همچنین  است. 
بهترین شبکه های حمل و نقلی دنیا است و 
جشنواره ها، آتش بازی ها، و کارناوال هایش در 

طول سال که دیگر نیازی به گفتن ندارد.
۴- نروژ

به خاطر دکترین اخلاق کاری و مذهبی قوی 
و شدید مردمش، جوامع روستایی نروژ جرائم 
بسیار اندکی مرتکب می شوند. ساکنین این 
کشور، سال هاست که در آمار و ارقام رسمی بین 
شادترین مردمان دنیا قرار دارند. شک نکنید که 
از اعجاب انگیزی برف دره هایی که از فرسایش 

یخ ها به وجود آمده اند لذت خواهید برد.

۵- سوئیس
اکثر شهروندان مطیع قانون هستند و در اماکن 
عمومی سلاح حمل می کنند. به خاطر احترام 
و عزتی که دولت برای شهروندانش قائل است 
سیاست موافقت با حمل اسلحه را یک عامل 
کجا  هیچ  می داند.  جرم  ارتکاب  بازدارنده ی 
نمی تواند به لحاظ آشپزی، غذای فوندو و البته 
لازم نیست اشاره کنیم که؛ شکلات به پای 

سوئیس برسد.
6- پرتغال

مودب  آن  از  بیش  پرتغال  مردمان  کل،  در 
جرمی  بخواهند  که  هستند  آداب  مبادی  و 
مرتکب شوند. اگر روزی به پرتغال رفتید به 
هیچ وجه غارهای آتشفشانی و سواحل سرسبز 

و دریاهایش را از دست ندهید.
7- نیوزیلند

چه کسی هست که حتی به فکر ارتکاب جرم 
در یک چنین منطقه ی زیبایی بیفتد؟ دلایل 
دیگر برای بازدید از نیوزیلند عبارتند از: سواحل، 
یخچال های طبیعی، و آتش فشان های فراوان، 
کارخانه های نوشیدنی سازی معروف و خاستگاه 
ورزش بانجی جامپینگ )پرش با طناب از ارتفاع(

۸- اتریش
علاوه بر نرخ جرائم پایین، ویژه تر آنکه هیچ 
تهدید تروریستی در آن وجود ندارد. شما به 

خاطر موارد زیر هم که شده بد نیست به اتریش 
واگنر همه  و  اشتراوس،  بزنید: موتزارت،  سر 
اتریشی بودند. قهوه خانه های وین و روستاهای 

زیبا شبیه خانه های کتاب های قصه.
9- سوئد

به  نسبت  آن  در  جرائم  نرخ  آنکه  بر  علاوه 
ایالات متحده نسبتا پایین است، می توانید به 
این دلایل نیز به این کشور سفر کنید: وجود 
این  به کارپینو(،  )معروف  گوزن های شمالی 
کشور وطن و ریشه وایکینگ ها بود است و در 

نهایت هتل جذاب یخی در یوکاسیاروی.
10- هلند

هرچند به خاطر رخداد جرائمی اندک معروف 
ملی  موزه  تا  کنید  سفر  هلند  به  اما  است، 
آمستردام، کوکنهوف )معروف به باغ اروپا( و 
آبراهه های آمستردام و مهم تر از همه اینکه 

نظاره گر سرزمین گل و زیبایی باشید.

امن ترین کشورهای جهان برای مسافرت و گردشگران

از »فنلاند« تا »هلند«

تفسیر خواب هایی که همه ما تا به حال دیده ایم )1۴(

»تدفین و خاکسپاری« و معانی 
متفاوت و واقعی آن در رویا

قوانین مدیریت

»مدیریت«، کار عجیب و هیجان انگیزی است. عده ی کمی 
از آدمیان هستند که تمایل به انجام آن در طول زندگی شان 
دارند. اما با این وجود، بیشتر ما با اندکی تامل در می یابیم که 
برهه ای خاص و زمانی از زندگی مان این کار را انجام داده ایم. 
من بعد در این ستون، »دنیای هوادار« در هر شماره به یکی از 
قوانین مدیریت می پردازد. مطالب این ستون برگرفته از آثار 
نویسنده هایی چون »ریچارد تمپلر«، »جان گری« و... می باشد 

و بازخوانی چندین باره ی آنها برای خود ما لذت بخش است. 

قانون شماره 1۵:  
 وقتی اعضای تیم شایستگی لازم را دارند، 

به آن ها بها بدهید

وقتی تیم شما کار را به خوبی انجام می دهد، تشویق را فراموش 
نکنید. اگر فلان فروش عالی به مشتری X فقط به علت شب بیداری 
و سخت کوشی شما بوده و با استفاده از یکی از قراردادهای قدیمی 
به موفقیتی رسیدید در حالی که رقبای دیگر از آن بی نصیب اند. 
پس چه دلیلی دارد که بگویید: »تیم کارش را درست انجام داد؟!«

این در حالی است که به گردن گرفتن سرزنش ها و تقصیرها باعث 
ایجاد نوعی وفاداری و صمیمیت در بین شما و اعضای تیم می شود. 
همچنین به تیم اعتبار می بخشد. پس با صدای بلند، در عموم و با 
افتخار بگویید و حتما بگویید. نه اینکه به صورت درگوشی و آهسته 
بگویید:»تیم من این کار را کرد« بگویید که مشخص شود طوری 
شما به آن ها ارزش می دهید، اما اطمینان هم دارید که همه 
می دانند شما مسئول واقعی کار هستید. همه می دانند که این 
گروه، تیم شما هستند، پس نیازی به بیان آن نیست. شما در این 
جملات که »کارش را خیلی خوب انجاد داد، تیم بسیاری خوبی 
است، من واقعا از داشتن چنین تیمی به خود می بالم و خیلی 
خوش شانسم« اشاره ای به کلمه تیم نداشته اید، اما همه می دانند 
که این تیم ماست، شما سرگروه هستید، تیم شما را دوست دارد و 

همه می فهمند که شما مدیر لایق و کارآمدی هستید.
همه این ها نیاز به اعتماد به نفس و جرات دارد، می دانم که شما 
سخت کار می کنید و منصفانه نیست که ارزش آن را نادیده 
بگیرید. من می دانم که شما واقعا دوست دارید بایستید و فریاد 
بزنید:»این من بودم که این کار را کردم« اما نمی توانید. چون شما 
این کار را به تنهایی انجام نداده اید، اگر شما فروشنده اید؛ این تیم 
بوده که محصول را برای فروش تولید کرده است. در حقیقت، 

بدون وجود »تیم«، شما چیزی برای فروش نداشتید.

پادشاهی خواب دید که همه دندان های او افتاده است. خوابگذار را فراخواند و تعبیر خواب را جویا شد. خوابگذار گفت:»پادشاه به سلامت باد، همه نزدیکان شما پیش از 
شما می میرند به گونه ای بعد از شما کسی نمی ماند.« پادشاه ناراحت شد و گفت:»وقتی همه نزدیکان من بمیرند من با که باشم؟ این چه تعبیری است که می گویی؟« 
و دستور داد او را صد ضربه شلاق بزنند. سپس پادشاه دستور داد خوابگذار دیگری را نزد او بیاورند. خوابگذار دوم گفت:»تعبیر خوابی که پاشاه دیده اند این است که عمر 

پادشاه درازتر از عمر همه نزدیکان خواهد بود.« پادشاه گفت:»تعبیر همان است اما این بیان با آن بیان خیلی فرق می کند.« و دستور داد صد سکه به او بدهند.

همه دندان های پادشاه

دیدنی ها
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

بعد  ایران  والیبال  فدراسیون  سابق  رئیس 
از مسابقات قهرمانی جهان از سرمربی تیم 
ملی خواست تا به ایران نیاید و به کشورش 

بازگردد.
به گزارش »دنیای هوادار«، داستان قرارداد 
ایگور کولاکوویچ، سرمربی تیم ملی والیبال 
ایران این روزها سوژه رسانه ها شده است. با 
وجود اینکه در فدراسیون قبلی آقایان اصرار 
داشتند که باید با کولاکوویچ قطع همکاری 
فدراسیون  سرپرست  داوری،  افشین  کنند، 
اعلام کرد که تا المپیک ۲۰۲۰ با کولاکوویچ 

ادامه خواهیم داد.
در شرایطی که احمد ضیایی، رئیس سابق 
فدراسیون والیبال قرارداد سرمربی تیم ملی 
را امضا کرده بود، امیرحسین منظمی، دبیر 
فدراسیون اعلام کرد که نظر شخصی من این 
است که قطع همکاری با کولاکوویچ صورت 

بگیرد. حالا با آمدن داوری ورق برگشت و 
تکلیف ایگور کولاکوویچ کاملاً مشخص شد.

برخی ها در محافل مختلف در شرایطی که 
ایگور در ایران حضور ندارد، شمشیر انتقاد را 
از رو بستند و هر موضوعی را بهانه می کنند 
تا ایگور را تخریب کنند و به راحتی واقعیت را 

برعکس جلوه می دهند.
با  کولاکوویچ  ایگور  می کنند  عنوان  آقایان 
لیگ  در  دلچسب  چندان  نه  نتایج  وجود 
ملت ها و مسابقات جهانی ۲۰۱8 بدون هیچ 
دردسری در ایران ماندنی شد؛ در شرایطی که 
حتی برای پاسخ دادن به اتفاقات از بلغارستان 
به تهران سفر نکرد و هنوز هم در کشورش 

به سر می برد.
موضوع  این  درخصوص  کولاکوویچ  ایگور 
ندارد.  واقعیت  این صحبت ها  داشت:  اظهار 
ایران  فدراسیون  با   ۲۰۲۰ المپیک  تا  من 

قرارداد دارم. بعد از مسابقات قهرمانی جهان 
تا شرایطی  تیم ملی خواستم  از سرپرست 
فراهم کند که من و دستیارانم به ایران بیاییم، 
رئیس  ضیایی،  احمد  که  شدم  متوجه  اما 
فدراسیون والیبال موافق این موضوع نیست. 
به  دستیارانم  و  من  که  بود  داده  دستور  او 

کشورمان برویم و به ایران برنگردیم!
در  خیلی ها  که  می دانم  من  داد:  ادامه  وی 
ایران نسبت به عملکرد تیم ملی انتقاد داشتند 
و به همین دلیل تصمیم داشتم تا به ایران 
برگردم و بتوانم با آنها صحبت کنم؛ حتی 
تصمیم داشتم درخواست برگزاری نشست 
خبری بدهم و با رسانه ها صحبت کنم، اما فکر 

می کنم ضیایی نگران بود که من صحبت هایی 
را مطرح کنم که چندان خوشآیند آنها نیست. 
با این وجود و با تمام این صحبت ها ایگور 
کولاکوویچ، سرمربی تیم ملی والیبال ایران 
تا  شد  خواهد  ایران  وارد  ماه  بهمن  اواسط 
بازی های لیگ برتر را از نزدیک تماشا کند. 
همچنین کولاکوویچ قرار است در این زمان 
بازیکنان جدید را هم رصد کرده و درمورد 
برنامه های آینده تیم ملی والیبال با افشین 
داوری مذاکره کند. همچنین احتمال دارد 
ایگور کولاکوویچ نشستی را هم با خبرنگاران 
داشته باشد تا درخصوص اتفاقات اخیر والیبال 

ایران صحبت کند.

المپیک  برنز  و  جهان  طلای  مدال های  دارنده 
گفت:از عملکردم در جام باشگاه های جهان با توجه 
به ۲ سال دوری از میادین و همچنین حضور در 

وزن جدید راضی هستم.
به گزارش »دنیای هوادار«،حسن رحیمی درباره 
بازگشت به میادین کشتی پس از ۲ سال دوری 
اظهار کرد:بعد از المپیک ریو بخاطر جراحی زانو 
از مجبور شدم از کشتی دور شوم البته یکسری 
حواشی نیز در این مدت دیدم که واقعا از کشتی 
زده شدم.کشتی عشق من است و مثل خون در 
رگ هایم جاری است.در این مدت دلم برای جو 
مسابقات، استرس  وزن کم کردن ها و سختی های 
کشتی لک زده بود و واقعا نمی دانم چطور یک روز 
می خواهم از کشتی خداحافظی کنم.شاید آن روز 
بدترین روز عمرم شود که قرار باشد دیگر کشتی 

نگیرم.
المپیک  برنز  و  جهان  طلای  های  مدال  دارنده 
جریان  در  میادین  به  بازگشتش  به  اشاره  با 
باشگاه های جهان،  آزاد جام  رقابت های کشتی 
داشتم  دوست  کشتی گیران  اصطلاح  به  گفت: 
بدن درد کشتی را بچشم از طرف دیگر نیز بخاطر 

بحث های انگیزشی نیاز بود در این رقابت ها که 
در سطح متوسط بود کشتی بگیرم و به تشک 
کشتی بازگردم. البته کشتی گرفتن میان این همه 
تماشاگر بعد از ۲ سال دوری واقعا سخت است. در 
این رقابت ها برای اولین بار به یک وزن بالاتر آمدم 
و در ۶۱ کیلوگرم کشتی گرفتم و خوشبختانه از 
عملکردم راضی هستم. البته موضوع مسائل مالی 

نیز مطرح بود و از قراردادی که بستم راضیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا آسیب دیدگی اش 
پس از عمل جراحی بطور کامل بهبود یافته است 
یا خیر گفت: آسیب دیگی ام رفع شده اما کسانی 
که جراحی زانو انجام داده اند می دانند دیگر مثل 
سابق نمی توانی زانو را به زمین بزنی و دائم این 
ترس را داری مبادا اتفاقی بیفتد. من هم فعلا به 
علت همین ترس نمی توانم مانند سابق در زمان 
مبارزه انعطاف پذیری داشته باشم اما قطعا با حضور 

در چند میدان این ترس نیز برطرف خواهد شد.
آزادکار وزن ۶۱ کیلوگرم ایران در ادامه گفت و گو 
با ایسنا، درباره استعفای رسول خادم و بازگشت 
ملی  تیم  سرمربی  عنوان  به  محمدی  غلامرضا 
کشتی آزاد نیز خاطرنشان کرد: رفتن رسول خادم 

را به فال نیک می گیرم اما کشتی بدون خادم برایم 
ارزشی ندارد چرا که او با تمام وجود در خدمت 
کشتی بود و قلبش برای موفقیت کشتی می تپید. 
فرقی نمی کند چرا که کشتی برای موفقیت نیاز 
به کسی دارد که از جنس کشتی باشد. غلامرضا 
محمدی سال ها در کشتی حضور داشته و کارش را 
بلد است. مشکل خاصی وجود ندارد و انشاءالله به 
اردوی تیم ملی می روم تا ببینیم چه پیش می آید.

وی درباره اقدام محمدی در دعوت از کشتی گیران 
سابق تیم ملی همچون مهدی تقوی گفت: البته 
فکر نمی کنم این کشتی گیران بخواهند کشتی 
بگیرند اما این کار غلامرضا محمدی کار بسیار 
خوبی بود چرا که حضور امثال مهدی تقوی و رضا 
یزدانی که قهرمانان جهان هستند می تواند انگیزه 

زیادی به کشتی گیران جوان بدهد.
رحیمی در پاسخ به این سوال که آیا در جام تختی 
کشتی می گیرد یا خیر،خاطرنشان کرد: فعلا در 
اینباره تصمیمی نگرفته ام و مشخص نیست در جام 

تختی کشتی می گیرم یا نه.
دارنده مدال های طلای جهان و برنز المپیک در 
پاسخ به این سوال که آیا قصد دارد در ادامه نیز 

در وزن ۶۱ کیلوگرم کشتی بگیرد یا به وزن سابق 
بازمی گردد، گفت: باید ببینم شرایط وزنی ام به 
چه صورت خواهد بود. اگر قرار بر ادامه کار باشد 
برای رقابت های جهانی امسال در وزن ۶۱ کیلوگرم 
کشتی می گیرم اما برای المپیک ۲۰۲۰ یا به وزن 
5۷ کیلوگرم برمی گردم یا به وزن ۶5 کیلوگرم 

خواهم رفت.
وی در پایان درباره اینکه بسیاری معتقدند هنوز 
کشتی گیری نتوانسته جای خالی او را در تیم ملی 

پر کند اظهار کرد: البته این موضوع جای تاسف 
دارد. جوانترها باید خیلی بیشتر از این ها تلاش 
کنند تا به موفقیت برسند. از نتایج تیم ملی در 
امیدوارم  شدم.  ناراحت  واقعا  جهانی  رقابت های 
اتفاقات خوبی برای کشتی ایران در ادامه راه بیفتد. 
به نظر من آینده کشتی ایران روشن است چرا که 
خیلی کار شده است. شاید امسال این زحمات به 
بار ننشیند اما قطعا می توانیم در المپیک نتایج 

خوبی را بدست بیاوریم.

شاید برای المپیک به 6۵ کیلوگرم بروم

حسن رحیمی:کشتی گرفتن بدون »خادم« برایم معنی ندارد

پیست دیزین کرج در انتظار
 بارش ۴0 سانتی متربرف

رئیس هیات آلپاین البرز گفت: بازگشایی پیست بین المللی دیزین 
کرج نیازمند بارش مناسب برف است.

به گزارش »دنیای هوادار«،صادق کلهر افزود: تاکنون حدود ۴۰ 
سانتی متر برف در این منطقه بر زمین نشسته که با بارش حدود 
۴۰ سانتی متر دیگر این پیست به صورت کامل بازگشایی می شود.

وی اضافه کرد: اکنون قسمت هایی از پیست بین المللی دیزین 
بازگشایی شده، اما فعال سازی کامل آن نیازمند بارش حدود ۴۰ 
سانتی متر دیگر برف است، که طبق پیش بینی های سازمان 
هواشناسی طی چند روز آینده بارش های مناسبی در این منطقه 

خواهیم داشت.
کلهر گفت: درصورت تحقق این بارش ها طی هفته آینده کل پیست 

بین المللی دیزین بازگشایی و مورد بهره برداری قرار می گیرد.
وی ادامه داد: با آغاز به کار این پیست، در روزهای ۲۳ و ۲۴ دی ماه 
مسابقات کشوری در رشته پارالل شهرنشینان و قهرمانان به میزبانی 

دیزین برگزار می شود.
راه اندازی این پیست در حالی صورت می گیرد که در ماه های اخیر 
دربازدید یک روزه وزیر ورزش و جوانان از دیزین بر لزوم استاندارد 

سازی آن تاکید شده بود.

برگزاری  مسابقه بسکتبال 
دانش آموزی در البرز

رئیس هیات ورزش دانش آموزی استان البرز گفت: مسابقه بسکتبال 
دانش آموزان پسر این استان به میزبانی شهرستان ساوجبلاغ در سالن 

۱5 خرداد شهر هشتگرد برگزارشد.
به گزارش »دنیای هوادار«،سید مسلم رئیسی افزود: در این دوره از 
مسابقات ۱۷ تیم در دوره تحصیلی متوسطه اول و دوم با هم به 

رقابت پرداختند.
وی بیان داشت: در رقابت های دوره تحصیلی متوسطه اول تیم های 
مدرسه شمیم البرز و سوم شعبان ازآموزش و پرورش ناحیه سه کرج 

به ترتیب اول و دوم شدند.
رئیسی گفت: در این رقابت تیم پسران دوره اول متوسطه ، مدرسه 

امام خمینی )ره( از ساوجبلاغ به رتبه سوم رسید.
وی اضافه کرد: در دوره تحصیلی متوسطه دوم نیز تیم مدرسه بنی 
هاشمی از آموزش و پرورش ناحیه سه کرج مقام اول را از آن خود 

کرد .
رئیسی یادآورشد: دانش آموزان مدرسه نیک نام و اسپرورین آموزش و 

پرورش ناحیه ۲ و سه کرج نیز به ترتیب دوم و سوم شدند.

اخبار استان

دو میلیارد برای مهاجمی
 که فقط یگ گل زد

نوسانات ارزی اخیر کشور مشکلات زیادی را برای باشگاه هایی که 
مربی و بازیکن خارجی داشته یا قصد جذب آن را دارند بوجود 
آورده و در این بین درایت مدیران باشگاه ها در جذب مربیان و 
بازیکنان باکیفیت که فاصله با مربیان و بازیکنان و مربیان ایرانی 

دارند مانع از هدر رفت منابع ارزی باشگاه ها می شود.
اما این موضوع در اکثر باشگاه های دولتی و خصولتی فوتبال 
ایران رعایت نمی شود و نکته جالب اینکه مدیران باشگاه ها پس 
از ترک میز خود پاسخگو هم نخواهند بود. باشگاه های استقلال و 
پرسپولیس در این بین زبانزد هستند و حتی مدیران آن ها محکوم 
به پرداخت غرامت به بازیکنانی شده اند که یک دقیقه هم برای 

تیمشان بازی نکرده یا دقایق خیلی کمی بازی کرده اند.
جدایی توافقی نیومایر و الحاجی گرو از استقلال هم یکی ازاین 
نمونه هاست و قطعا باشگاه استقلال برای آنکه کار به شکایت به 
فیفا نکشد مبلغی را به صورت توافقی به این بازیکنان باید بپردازد. 
در همین راستا شنیده می شود مبلغ توافقی گرو برای جدایی از 
استقلال حدود ۱5۰ هزار یورو است. یعنی باشگاه استقلال باید 
برای مهاجمی که یک نیم فصل فقط یک گل زد چیزی حدود 

۱.۹ میلیارد تومان بپردازد.
در این میان باید دید چه کسی در باشگاه استقلال پاسخگوی 
هدرفت این منابع مالی خواهد بود و سرمربی آلمانی تیم با توجه 
به اصرار به جذب این بازیکن نیجریه ای با وجود کارنامه ضعیف ۲ 

فصل اخیر وی در لیگ سوئد چه پاسخی خواهد داشت؟

نگاه هوادار

مردانی،  قهرمان گرند اسلم تکواندو
در پایان دومین مرحله رقابت های گرنداسلم تکواندو، تکواندوکاران ایران 

از دو فرصت موجود به یک مدال طلا و یک مدال برنز دست یافتند.
از دومین مرحله  به گزارش »دنیای هوادار«، در آخرین روز 
رقابت های گرنداسلم تکواندو در چین، تکواندوکاران ایران در دو 
وزن 58- کیلوگرم و 8۰+ کیلوگرم بخش مردان در این رقابت ها 
حاضر شدند که در پایان، یک مدال طلا و یک مدال برنز به 

نمایندگان ایران رسید.
به این ترتیب در پایان این رقابت ها، سجاد مردانی در فینال وزن 8۰+ 
کیلوگرم با »کیو دون این« هوگوپوش کره جنوبی رو به رو شد که 
توانست در مجموع با حساب ۳ بر ۲ مقابل حریف خود به برتری رسید. 
سانگ«  »ژائوکسیانگ  مصاف  به  نیمه نهایی  مرحله  مردانی 
هوگوپوش چینی رفت که در مجموع راند شماری با نتیجه ۲ بر 

صفر به برتری رسید. 

خبر

طارمی درسودای ارتش سرخ؛
پرسپولیس در مسیر بحران؟

حسینعلی کیانی - صدای بحران و بحران آفرینی پس از یک 
دوره آرامش در پرسپولیس به گوش می رسد.

به گزارش »دنیای هوادار«،چند صباحی است که دیپورتی های 
تیم های متمول عربی به دنبال تثبیت مجدد خود در تیم های 
سابق شان برآمده اند و فراموش هم کرده اند که یار روزهای 
سخت تیم های خود نبودند و بعد از زخم زدن به تیم های 
خود، گذاشتند و رفتند و هنوز هم پرسپولیس و هوادارانش 

آزرده خاطر است.
پشیمانی  و  شرمگینی  احساس  ذره  یک  بدون  که  هایی  آن 
که مسبب این مشکلات نیز خودشان بودند، به جای ماندن، 

جنگیدن و زخمی شدن، زخمی کردند و رفتند.
آن ها که سودای سرزمین رویاهای شان را در سر داشتند، غیر 
مسئولانه از تیمی که همه چیز به آن ها داده بود دست شستند 
و ناباورانه به تیم های درجه دوم عربی مهاجرت کردند و حالا 
که پرسپولیس به آرامش خوبی رسیده و ثمره این آرامش هم 
کسب دو قهرمانی و نایب قهرمانی لیگ برتر و متعاقبا عنوان 
دومی آسیا می باشد چگونه به خود اجازه می دهند تا به تیمی 

که خود مسبب نابسامانی هایش بوده اند، برگردند؟
در چند سال گذشته هواداران می گفتند هر چه برانکو بگوید؛ 
اما این بار از برانکو می خواهند تا به نظر هواداران که مخالف 
حضور این گونه بازیکنان در اردوی سرخپوشان هستند، احترام 
گذاشته و راه را بر آنان ببندد. آیا کم است مشکلاتی که این 
بازیکنان برای پرسپولیس و هواداران پرشمارش درست کردند؟

یک بازیکن گمنام که در پرسپولیس به پول و شهرت رسید 
و افتخار پیراهن تیم ملی را هم بدست آورد به یکباره چه شد 
که پرسپولیس و هوادارانش را تنها گذاشته و به تیمی پیوست 
که حتی نمی تواند صد تماشاگر را به ورزشگاه بکشاند؟ آیا غیر 
از طمع مالی بود چیز دیگری در این میان بوده است؟ مالکان 
اصلی پرسپولیس، هواداران پر خروش آن هستند که قلبشان از 
این نامرادی ها به درد آمد و در آن لحظات بحرانی که بیش از 

هر زمان دیگری منتظر جوانمردی بازیکنان بودند.
نفراتی که »پول« و »خیریت« برایشان مهم تر از پرسپولیس 
و پرسپولیسی ها بود، عطای ماندن در جمع سرخپوشان را به 
لقایش بخشیدند و  با پرسپولیس آن کردند که نباید می کردند. 
این  این است که  پرسپولیس  احتمالا خواسته هواداران  حالا 
بازیکنان حق بازگشت به پرسپولیس را ندارند. آزموده را آزمودن 
خطاست. بازگشت امثال طارمی ها به پرسپولیس یعنی بازگشت 

بحران و آشوب در میان هواداران و بازیکنان.
پرسپولیس با برانکو راه خود را پیدا کرده و دیگر این تیم به 
با جدایی خود حتی  بازیکنانی که  دنبال ماجراجویی نیست. 
سران سیاسی مملکت را هم درگیر این بی تدبیری خود کردند 
دیگر جایی در پرسپولیس ندارند.  این اصل شامل همه بازیکنانی 
می شود که در ناخوشی ها و ناملایمتی های روزگار تیم خود را 
ترک کردند. چه آنانی که به بهانه های واهی و جام جهانی سر 
از تیم های درجه چندم عربی درآورند و چه آنانی که تیم های 

درچه چندم اروپای شرقی کوچ کردند.
پیشنهاد  رد  با  محمدانصاری  و  بیرانوند  امثال  میان،  این  در 
میلیاردی تیم های اروپایی، خود را وقف پرسپولیس کردند و 

در قلب  هوادارنشان جاودانه شدند.

گفت:  آزاد  کشتی  ملی  تیم  سرمربی 
معتقدم هرچه زودتر باید تکلیف مدیریت 
فدراسیون کشتی مشخص شود تا بتوان 

برنامه ریزی بلند مدت داشت.
به گزارش »دنیای هوادار«،در شرایطی 
که تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی 
کار خود را برای رقابت های سال جدید 
این  هنوز  اند،  زده  استارت  میلادی 
فدراسیون در بلاتکلیفی قرار دارد. برخی 
معتقدند باید هر چه سریعتر انتخابات 
برگزار شود تا رییس جدید برای همکاری 
با کادرفنی تیم های ملی دستش بازتر 

باشد.
بعد از محمد بنا که گفته بود شاید رییس 
بعدی اصلا نخواهد با او کار کند، حالا 
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد هم روی 
برگزاری هر چه سریعتر انتخابات تاکید 

کرده است.
غلامرضا محمدی در جمع خبرنگاران 
آغاز  تا  ماه  از ۲۰  کمتر  داشت:  اظهار 
رقابت های المپیک باقی مانده است و ما 
باید برای حضور در این رقابت ها که این 

دوره کار از نظر کسب سهمیه )۱۶ نفر 
در هر وزن( نسبت به دوره های گذشته 
سخت شده است برنامه ریزی بلندمدت 
داشته باشیم. به دلیل مشخص نبودن 
ریاست فدراسیون کشتی عملا دست ما 
برای این موضوع حیاتی و حضور موفق 
در المپیک توکیو بسته است و نمی توانیم 
جز انجام کارهای کوتاه مدت کاری انجام 

دهیم.
وی ادامه داد: درخواست ما از سلطانی فر 
وزیر ورزش و جوانان و دیگر مسئولان 
ذیربط در این وزارتخانه اینست که هرچه 
زودتر زمان ثبت نام از کاندیداها و پس 
انتخابات را اعلام کنند  از آن برگزاری 
کشتی  مجمع  شرایط  واجد  رییس  تا 
انتخاب شود و آن فرد واجد شرایط بتواند 
برنامه های مدنظر خود را برای موفقیت 
پیشانی  عنوان  به  المپیک  در  کشتی 
ورزش کشور به شکل مناسبی پیگیری 
کند. اگر بلاتکلیفی موجود در فدراسیون 
طولانی تر از این شود کشتی ضرر خواهد 

کرد.

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد بیان داشت: 
مرحله اول مسابقات انتخابی تیم ملی 
کشتی برای حضور در رقابت های پیش 
رو از جمله جام تختی روزهای 5 تا ۷ 
دی ماه در سالن شهدای هفتم تیر تهران 
برگزار می شود که ما تلاش کردیم به 
تمامی نفرات واجد شرایط برای حضور در 
این مسابقات مجوز بدهیم. امیدوارم مردم 
عزیز در این سه روز که سعی کردیم از 
نظر زمانی هم به شکل مناسبی برگزار 
شود، با حضور گرم خود در سالن شهدای 
هفتم تیر تهران، پشتیبان کشتی گیران 
سراسر  کشور باشند و باعث دلگرمی 

جامعه کشتی شوند.
اول  مرحله  افزود:  پایان  در  محمدی 
اردوی ما برای حضور از جام تختی)۱8 
و ۱۹ بهمن ماه( با حضور اکثر سرمایه 
های کشتی کشور از فردا در خانه کشتی 
عبداله موحد آغاز می شود و سعی کردیم 
علاوه بر دعوت مربیان استان های برتر 
قهرمانی کشور، یک کادر فنی همدل و 

منسجم را انتخاب کنیم.

محمدی: 

دستمان برای موفقیت در المپیک توکیو بسته است

با وجود اصرار به قطع همکاری در فدراسیون قبلی

تیم ملی والیبال تا 
المپیک 2020 با 

کولاکوویچ خواهد بود

محمدرضا اکبریان با ارزیابی از جنگ روانی که 
در هفته های اخیر علیه داوران فوتبال ایجاد 
روانی که سوی  فشارهای  است، گفت:  شده 
برخی مربیان و بازیکنان اعمال می شود قضاوت 
را تا حد زیادی برای داوران فوتبال دشوار می 

کند.
به گزارش »دنیای هوادار«،محمدرضا اکبریان 

داور البرزی لیگ برتر فوتبال ایران اظهار کرد: 
علیرضا فغانی داوری با سطح کیفی بالا است که 
در جام جهانی عملکرد موفقی داشته اما در لیگ 

ایران فشار روانی بسیاری را متحمل می شود.
اکبریان قضاوت در فصل جاری لیگ برتر را 
در  گفت:  و  دانست  گذشته  ادوار  از  دشوارتر 
حال حاضر 5 تیم در رقابت برای کسب عنوان 

قهرمانی هستند که همین موضوع باعث شده تا 
تیم ها داوری سایر دیدارها را نیز ارزیابی کرده 
و مدام نسبت به کم وکیف آنها معترض باشند.

وی ضمن درخواست از کمیته اخلاق فدراسیون 
فوتبال ایران گفت: این کمیته باید بطور جدی با 
این بی اخلاقی ها علیه داوری برخورد کند چرا 
که در صورت عدم برخورد مناسب باید در آینده 

منتظر اتفاقات دیگری باشیم.
داور البرزی لیگ برتر فوتبال ایران با ابراز رضایت 
گفت:  جاری  فصل  در  خود  های  قضاوت  از 
باتوجه به قضاوت های دشواری که در دیدارهای 
حساس داشتم نه تنها قضاوتم به نحوی نبوده 
که در نتیجه بازی تاثیر گذار بوده باشد بلکه 

مورد قبول نیز واقع شده است.

داور البرزی لیگ برتر فوتبال ایران:

فشار مربیان قضاوت را برای داوران فوتبال دشوار کرده  است

سرمربی تیم ملی فوتسال ایران گفت:هدف مان این است که حضوری پرقدرت در رقابت های جام 
ملت های فوتسال آسیا داشته باشیم. بر همین اساس برنامه ریزی و مسابقات تدارکاتی مختلفی را 

برای بازیکنان در نظر گرفته ایم تا تیم کاملا آماده ای را به مسابقات آینده اعزام کنیم.

ناظم الشریعه: آماده  مسابقات جام ملت های آسیا هستیم

یادداشت میهمان

آگهي مزایده  عمومي یک مرحله اي  )نوبت دوم(
به استناد ماده 63 آیین نامه مالی و معاملاتی دانشگاه های علوم پزشکی 

 نام سازمان: دانشگاه علوم پزشکي و خدمات بهداشتي درماني البرز - بیمارستان امام جعفرصادق)ع(
 موضوع : واگذاری بخش تصویربرداری

محل دریافت اوراق: دبیرخانه مرکزی دانشگاه )همکف( با ارائه معرفی نامه از طرف شرکت با مهر امضاء و اخذ رسید مدارک 
مربوطه را تحویل گیرند 

مهلت دریافت اوراق: به مدت ۷ روز از تاریخ ۹۷/۰۹/۲8 لغایت ۹۷/۱۰/۰۴ 
مهلت قبول پیشنهادات )تحویل پاکات(:  به مدت ۱۱ روز از تاریخ  ۹۷/۱۰/۰5 لغایت   ۹۷/۱۰/۱5 

محل تحویل پاکات مزایده دبیرخانه حراست دانشگاه )طبقه اول( می باشد. 
میزان سپرده تضمین شرکت در مزایده : ۲۶5/۱۰۰/۰۰۰ ریال به صورت فیش واریزي به حساب جاری ۴۴۲۴5۷8۰/۶۹ 
نزد بانک ملت شعبه مهستان کرج کد 88۳۷/۷ یا ارایه ضمانت نامه بانکی بنام دانشگاه علوم پزشکي وخدمات بهداشتي 

درماني البرز که مدت ضمانت نامه نبایدکمتر از ۳ ماه باشد.
تذکر1: جهت دریافت اوراق مزایده ، ارائه فیش واریزی به مبلغ ۲۰۰/۰۰۰ ریال به حساب جاری ۲۱8۱۲۶۴۲۶ نزد بانک رفاه 

شعبه بهارکرج کد ۹۷۲ به نام دانشگاه علوم پزشکی البرز و معرفی نامه شرکت الزامی می باشد.
تذکر2: در صورت دریافت تذکر یا اخطار کتبی بابت طرف قرارداد بودن با دانشگاه و واحدهای تابعه آن، متقاضی حق شرکت 

در مزایده را نخواهد داشت.
پرداخت هزینه چاپ آگهي ها به عهده برنده مزایده می باشد   

کارفرما در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مجاز و مختار می باشد.
نشاني سازمان : بلوار طالقانی شمالی - بالاتر از میدان طالقانی - شهرک اداری - ساختمان مرکزی 

ساعت کاری دانشگاه از روز شنبه تا چهارشنبه، ساعت 8 لغایت ۱۶ می باشد.
شناسه آگهی 3169۵۸      شماره تماس:  ۰۲۶-۳۲5۶۳۳۶۹
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

WWW.DonyayeHavadar.ir

          وب سایت روزنامه
        دنیای هوادار

زارع: فجر، شرایط حضور
 در لیگ یک هم ندارد

مربی فجرسپاسی شیراز با اشاره به اینکه باید تغییرات زیادی 
در این تیم برای نیم فصل دوم صورت گیرد، گفت: تیم فجر 
حتی شرایط حضور در لیگ دسته یک هم ندارد زیرا هنر هر 

باشگاهی در قوی بستن تیمش است.
از  به شدت  که  زارع،   هوادار«،اسماعیل  گزارش»دنیای  به   
بازی بد بازیکنانش ناراحت بود، افزود: مشکل تیم ما ریشه ای 
است و برابر شهرداری ماهشهر حرفی برای گفتن نداشتیم و 
برخی از بازیکنان به فکر رفتن به تعطیلات بودند و ذهنشان 

در بازی نبود.
وی، با بیان اینکه مقصر کسب این نتیجه بد من هستم، اظهار 
داشت: از هواداران تیم فجر عذرخواهی می کنم که به این 

بازیکنان اعتماد کردم.
زارع ادامه داد: تیم فجر اگر با این وضعیت ادامه دهد به جایی 
شرمنده  و  است  زیادی  تحول  به  نیاز  رو  این  از  رسد  نمی 
هواداران هستم که مسئولیت این تیم را بر عهده گرفتم و 

نمی توانم سرم را بالابگیرم.

مهابادی: مساوی با فجر سپاسی 
عادلانه بود

سرمربی شهرداری ماهشهر گفت: کیفیت بد زمین ورزشگاه پارس، 
روی کار فنی هر ۲ تیم تاثیر منفی داشت از این رو نتیجه مساوی 

برابر تیم فجر شهید سپاسی شیراز عادلانه بود.
به گزارش»دنیای هوادار«،داوود مهابادی، پس از تساوی تیمش 
مقابل فجر شهید سپاسی شیراز افزود: این نتیجه مساوی به درد 

هیچ کدام از ۲ تیم نمی خورد.
وی اضافه کرد: در نیمه نخست هر ۲ تیم بازی متعادلی داشتند و در 
کار حمله، کم تعداد بودند و شاید این امر ناشی از شناختی است که 
هر دو تیم از یکدیگر داشتند و نتوانستند روی دروازه ها خطر ایجاد 
کنند و کنترل توپ هم در اینگونه زمین های نامناسب سخت است.

سرمربی و بازیکن سابق تیم فجر شهید سپاسی شیراز، بیان داشت: 
در نیمه دوم حدود ۱5 دقیقه بازی دست تیم فجر بود اما در ادامه، دو 
باره بازی متعادل شد و همانگونه که گفتم نتیجه مساوی عادلانه بود.
مهابادی ادامه داد: امکانات تیم شهرداری ماهشهر در حد تیمی 
نیست که بتواند به لیگ برتر صعود کند و باید برای سال های 
آینده ساختار سازی کنیم چرا که صعود به لیگ برتر نیاز به برنامه 

ریزی چند ساله دارد.

اخبار لیگ 1

اروند با افاضلی؛ بفرمائید لیگ دو!
خرمشهری ها با افاضلی ۴ هفته است که در لیگ یک به میدان 
می روند اما در این بازی ها، همواره ناکام مطلق بوده و نتوانسته اند 

انتظارات را برآورده کنند.
گرچه بازیکنان فعلی اروند بازیکنان افاضلی نیستند و چند تن از 
این نفرات نیز جدا شده اند، اما دلیل نمی شود که افاضلی هفته به 
هفته باخت به ارمغان بیاورد. بادران نیز کادرفنی اش را تغییر داده 
و بازیکنان با تفکرات استحقاری آشنا نیستند اما بادران مقابل 
تیم های بالای جدولی عالی نتیجه گرفته است و اروند اما مقابل 

تیم های ته جدولی همواره بازنده بوده.
بر هیچ کس پوشیده نیست که افاضلی موجب سقوط تیم های 
نفت تهران از لیگ برتر به لیگ دسته اول شد. لازم به ذکر است 
که افاضلی اروند را در رده نهم جدول تحویل گرفت و فاصله اش با 
صدر جدول ۹ امتیاز بود ولی اکنون به رتبه پانزدهم جدول رفت 
و یکی از شانس های اصلی سقوط به لیگ دو می باشد. باید ببینیم 
عمر مربی گری افاضلی تا چه وقت ادامه خواهد داشت؛ شنیده ها 
حاکی از این است که یک مربی مطرح خوزستانی هدایت اروند 
را برعهده خواهد گرفت.  اگر افاضلی باهمین فرمان ادامه دهد، به 

لیگ دو سلام خواهد کرد.

نیم نگاه

فرهاد کاظمی: باید در نیم فصل دوم 
قوی شویم!

در  تیمش  که  دارد  اعتقاد  استقلال جنوب  فوتبال  تیم  سرمربی 
نیم فصل نخست لیگ دسته اول ضعیف بوده است و باید در نیم فصل 

دوم قوی تر شود.
به گزارش»دنیای هوادار«،فرهاد کاظمی با ابراز خرسندی از پیروزی 
۳ بر صفر تیمش برابر آلومینیوم اراک و قهرمانی در نیم فصل اول 
مسابقات لیگ دسته اول گفت: هدف ما در هر بازی برد است و تفاوت 
ندارد که در خانه بازی کنیم یا بیرون از خانه. قهرمانی در نیم فصل هم 
اهمیت زیادی ندارد و برای ما مهم این است که در انتهای مسابقات 

در کجای جدول باشیم.
سرمربی تیم فوتبال استقلال جنوب همچنین خاطر نشان کرد: این 
درست است که بازی با آلومینیوم را بردیم و سه امتیاز مهم گرفتیم، 
ولی من از روند تاکتیکی تیمم راضی نبودم. تعویض ها باید با شرایط 
بهتری تأثیر مثبت خودش را می گذاشت و جریان بازی آن طور نبود 

که من به صورت صددرصد راضی باشم.
وی در ادامه اظهار داشت: باید از آقای سامقانی تشکر کنم، همین طور 
از  ما  برای حمایت  تیم مان که  از هیئت مدیره و هواداران خوب 

پاکدشت به تهران می آیند و نقش مهمی در موفقیت های ما دارند.

گفت وگو

به نظر می رسد دوران مالکیت وزارت ورزش و جوانان 
برای این دو تیم رو به پایان است و باید شاهد تغییر 

مالکیت این دو باشگاه در ماه های آتی باشیم.
اینکه در ادامه  از  به گزارش»دنیای هوادار«، پیش 
به  وارده  ایرادات  درباره  مطروحه  مطالب  سلسله 
قیمت گذاري و نحوه واگذاري سهام دو باشگاه مطرح 
استقلال و پرسپولیس قلم فرسایي نمایم ذکر چند 

نکته را ضروري مي دانم. 
۱-اینکه به تشکیل و هویت شکلي و ماهوي شرکت 
کهن پیشکسوتان پرسپولیس ایراد مي گیرم بحث من 
به هیج عنوان فردي نیست و متاثر از نوع فعالیت و 
اهدافي است که این شرکت در پي آن آست که به 

هیچ عنوان زیبنده نیست. 
۲-وقتي باشگاهي با عظمت و بزرگي  پرسپولیس 
با میلیون ها طرفدار حیات دارد و فعالان شرکت 
پیشکسوتان سرمایه هاي اجتماعي و انساني و فکري 
مجموعه پرسپولیس قلمداد مي گردند، چرا باید در 
برابر پرسپولیس صف آرایي کنند تا مثلا حقي را 
مطالبه کنند که واقعا در پي حق خود هستند؟ )نه 
جاده صاف کن دیگران( چرا خارج از مجموعه باید 

چنین داعیه اي داشته باشند؟
۳-پرسپولیس آن قدر بزرگ است و جا براي فعالیت 
و استفاده از تجربیات و دانش قدیمي هاي خود دارد 
که با یک ساختار منظم و سازمان یافته امکان بهره 
گیري در لایحه هاي مختلف فعالیت باشگاهي متصور 

خواهد بود.
و اما بعد...

موضوع اصلي بر سر قیمت 5۰۰ میلیارد است که 
حقیقتا تا به امروز متوجه شاخص قیمت گذاري آن 
نشده ام که این عدد از کجا حاصل شده است؟ آیا 
حاصل دارایي هاست؟ سرمایه هاي انساني است؟ 
به راستي تابع چه متغیرهایي است که امکان برآورد 

حتي نسبي آن را فراهم می آورند؟
اگر عرصه و عیاني وجود دارد چگونه و با چه مکانیزمي 
تجدید ارزیابي نسبت به قیمت هاي نجومي کنوني 
انجام گرفته است؟ اگر هیچ مبناي محاسباتي وجود 
نداشته -که باورش خیلي سخت است- پس مي تواند 
به منزله قیمت برند یا نام تجاري پرسپولیس باشد 
که در این باره هم سوالات عدیده فراواني وجود دارد 
که چون مربوط به مباحث علوم تجاري مي گردد 
به  پردازم  این مقال خارج است، مي  از حوصله  و 
فروش سرمایه ملي یا به عبارتي بیت المالي به نام 

»پرسپولیس«!
در اینکه طبق قانون، نمایندگان مردم در مجلس 
شوراي اسلامي حق دارند به نمایندگي مردم و حسب 
وظیفه مطابق قانون دولت را در راستاي اهداف برنامه 
مجاب به واگذاري مالکیت پرسپولیس از طریق سازمان 
خصوصي سازي و طي تشریفات قانوني و تعریف شده 
در اصل واگذاري در راستاي تحقق اصل ۴۴ بنماید 
هیچ بحثي در آن نیست، اما سوالي که مطرح است 
اولا قیمت این مالکیت ملي است که در بالاتر فقط 
درباره اسم تجاري آن بحث کردم و اکنون عرصه و 
عیان و دارایي و مسایلي از این دست که سال هاست 
تبدیل به معادله چند مجهولي شده که اگر میزان 
تاثیرگذاري هنجارهاي اجتماعي این مجموعه را در 
ارکان حاکمیت بسط دهیم آن گاه تبدیل به معمایي 

خواهد شد که آن سرش ناپیداست!؟

...و ثانیا اگر برفرض محال -که محال نیست- استنباط 
نماییم علاوه بر حاکمیت نظام دولت نیز پاسخ قانع 
کننده به مجهولات دارد، آن گاه مساله نیشکر هفت 
تپه یا کارخانجات فولاد که نمونه واگذاري در راستاي 
اصل ۴۴ صورت گرفت، اما عملا هویتي »خصولتی« 
به خود گرفت ابهاماتي را پیش روي موضوع واگذاري 
پرسپولیس و استقلال قرار خواهد داد که به واسطه 
شهره و آوازه و محبوبیت فرا استاني آن ها و اقدامات 
خودجوشي که روي سکوها وجود دارد و مهار آن 
ساده نخواهد بود، مسیر را به گونه اي هدایت خواهد 
کرد که عواقب خوبي براي حاکمیت به دنبال نخواهد 

داشت!
البته ادعاي من و حساسیتي که نسبت به موضوع 
به  مخالفت  جهت  در  عنوان  هیچ  به  دارد  وجود 
واگذاري نیست و سالهاست معتقدم صنعت فوتبال 
در جهان به مرحله ای از توسعه یافتگي رسیده که 
دولت ها قادر به اداره چنین تیم هایي نیستند و باید 

بخش خصوصي را فعال کرد.
اما اینکه کدام بخش با چه اختیاراتي و در چه نوع 
مناسبات  که  اینجاست  اصلي  مساله  ساختاري، 
فرهنگي و اجتماعي و بعضا هنجارهاي اجتماعي 
که همواره مورد تاکید نظام و ایضا دولت قرار دارد، 
مستلزم طراحي مکانیزمي است که بخش خصوصي 

ترغیب به چنین حضوري گردد.
اینکه شرکت بي هویت پیشکسوتان پرسپولیس یک 
نفر  بنام آقاي »د« را شناسایي کند و بخواهد به 
وسیله او وارد این کارزار شود همان اتفاقي رخ خواهد 
داد که در مورد امثال ملوان و یا همین پرسپولیس و 
استقلال شاهدش بودیم که اگر دولت به موقع ورود 
پیدا نمي کرد معلوم نبود اکنون چند نفر امثال بهمن 
مداح، حسین هدایتي، شفیع زاده ها و... یا فراري 

بودند یا دربند..!

برند پرسپولیس: ۵00 میلیارد!

بیت المال چقدر قیمت دارد؟
رونوشت آگهی حصر وراثت  

خانم طیبه عبدلی راویزی داراي شناسنامه شماره ۱۶5۶۷ به شرح دادخواست 
به کلاسه ۱۰۰۲/۱/۹۷از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان غلام حسین عبدلی راویزی بشناسنامه شماره ۴۷۲ در 
تاریخ ۱۳۹5/۱۱/۷ اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن 

مرحوم منحصر است به: 
۱- طیبه عبدلی راویزی شماره شناسنامه ۱۶5۶۷ متولد ۱۳5۶/۱/۱۰ نام پدر: 

غلامحسین دختر متوفی
۲- فرنگیس عبدلی راویزی شماره شناسنامه ۱۳۴۳ متولد ۱۳۴8/۳/۱۶ نام پدر: 

غلامحسین دختر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد٪م 
97/2۵۵۵2/ف

رئیس شعبه شوراي حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
آقای سینا ابراهیمی داراي شناسنامه شماره ۰۰۲۱8۹۶۳8۰ به شرح دادخواست به 
کلاسه ۹۷۱۰5۷ از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان سعید ابراهیمی بشناسنامه شماره ۴۹۷ در تاریخ ۱۳۹۷/۳/۱۷ 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
۱- سینا ابراهیمی متولد ۷۷/۱۲/۳ ش ش ۰۰۲۱۱8۹۶۳8۰ فرزند سعید نسبت پسر
۲- احسان ابراهیمی متولد ۷۹/۱/۲ ش ش ۰۰۲۳۱۱۰8۰5 فرزند سعید نسبت پسر
۳- علیرضا ابراهیمی متولد ۷۲/۱۰/5 ش ش ۰۰۱۶۴5۴۴8۰ فرزند سعید نسبت پسر

۴- حمیده باغچی متولد ۲۹/۱۱/۹ ش ش ۲۱۲۱ فرزند شعبان نسبت مادر
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد٪م
 97/2۵۵۵6/ف

رئیس شعبه 2 شوراي حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
به کلاسه  دادخواست  به شرح  داراي شناسنامه شماره ۲  امیری  آقای محسن 
۹۷۰۱۱۲۲/۷ از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان هانیه امیری بشناسنامه شماره ۹۰5۳ در تاریخ ۱۳۹۶/۱/۲۰ اقامتگاه 

دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
۱- محسن امیری متولد ۱۳۱۴/۴/۳ ش ش ۲ فرزند عبدله پدر متوفی

۲- مهین دانش متولد ۱۳۲۱/۱/۷ ش ش ۱۶ فرزند علی محمد مادر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد٪م 
97/2۵۵۵3/ف

از طرف رئیس شعبه 7 شوراي حل اختلاف کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم فرزانه حاجی محمدی داراي شناسنامه شماره ۱8۶۶8 به شرح دادخواست به کلاسه 
۹۷۱۰5۲ از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان عزیز اله حاجی محمدی بشناسنامه شماره ۲۶۱ در تاریخ ۱۳۹۷/۹/۳ اقامتگاه 

دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
۱- معصومه فاضلی ش ش ۹۶۴۷۴ همسر متوفی

۲- فرشید حاجی محمدی ش ش ۷۳۲۹5 پسر متوفی
۳- فرشاد حاجی محمدی ش ش 5۹5۳ پسر متوفی

۴- فرزانه حاجی محمدی ش ش ۱8۶۶8 دختر متوفی
5-فائزه حاجی محمدی ش ش ۴۶5 دختر متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد٪م 97/2۵۵۵۴/ف
از طرف رئیس شعبه 3 شوراي حل اختلاف کرج

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
آگهي ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقاي اکبر جاوید نژاد فرزند اسماعیل 

خواهان خانم شهلا پور رضا دادخواستي به طرفیت خوانده فوق به خواسته الزام به تنظیم سند 
رسمی مطرح که به این شعبه ارجاع و به شماره پرونده کلاسه ۹۷۰۹۹8۲۶۱۰۴۰۰۴۴۱ 
شعبه ۴ دادگاه عمومي حقوقي کرج ثبت و وقت رسیدگی مورخ ۱۳۹۷/۱۰/۱۶ ساعت 
۱۱:۰۰ تعیین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده ۷۳ قانون آئین دادرسي مدني به 
علت مجهول المکان بودن خوانده و در خواست خواهان مراتب یک نویت در یکي از جراید 
کثیر الانتشار آگهي مي گردد تا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشار آگهي به دفتر 
دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشاني کامل خود، نسخه ثاني دادخواست و ضمائم را دریافت 

و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حاضر گردد. 97/2۵۵۵1/ف
منشي دادگاه حقوقي شعبه ۴ دادگاه عمومي حقوقی کرج -  شهربانو رفیعي فلاح آبادي

کرج- میدان نبوت - بلوار ملاصدرا - روبروي پارک نبوت- پلاک 120-12۴

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی 
آگهي ابلاغ وقت به جهت قرار تحریر ترکه

شماره کلاسه: ۹۷۰8۴۲/۳۴   وقت رسیدگی:۹۷/۱۰/۲۹ ساعت ۹ صبح   
خواهان: نرگس دهبانی بصیر با وکالت شعله رزاقی

خواندگان: ۱- محسن دهبانی بصیر ۲- اعظم دهبانی بصیر ۳- علیرضا دهبانی بصیر ۴- 
مهدی دهبانی بصیر 5- مهرداد دهبانی بصیر

خواسته: تحریر ما ترکه اموال مرحوم علی دهبانی بصیر اهم از منقول و غیر منقول خواهان 
دادخواستی تسلیم دادگاه عمومی کرج نموده است که پس از ارجاع به شعبه ۳۴ در این 
شعبه ثبت و در حال رسیدگی می باشد بنا به درخواست خواهان مبنی بر خواسته قرار 
تحریر ترکه با استناد به مواد ۲۰۹ و ۲۱۰ قانون امور حسبی قرار تحریر ترکه صادر و برای  
اجرای قرار تحریر ترکه در وقت تعیین شده و نسبت به نشر آگهی در یکی از روزنامه های

کثیر الانتشار هزینه خواهان اقدام و از کلیه ورثه یا نمایندگان قانونی آنها، بستانکاران، 
مدیونین به متوفی و هر کسی حقی نسبت به ترکه متوفی دارد برای تحریر ترکه در موئد 

مقرر حاضز شود در غیر اینصورت دادگاه تصمیم مقتضی اتخاذ نمود.  97/2۵۵۵۵/ف
رئیس حوزه 3۴ شورای حل اختلاف استان البرز

لیگ دسته اول باشگاه های کشور به نیمه 
راه خود رسید و چهار تیم سرخپوشان،گل 
نزدیکی  رقابت  بوشهر  شاهین  و  گهر،مس 
برای صعود به لیگ برتر فوتبال ایران دارند.

به گزارش»دنیای هوادار«،هفته هفدهم لیگ 
دسته اول باشگاه های کشور )جام آزادگان(
عصر شنبه به پایان رسید و در نهایت تیم 
فرهاد  هدایت  با  پاکدشت  سرخپوشان 
کاظمی موفق شد صدرنشین نیم فصل اول 

این مسابقات شود.
ارائه  با  سرخپوشان در آخرین جدال خود 
یک نمایش درخشان و با ۳ گل آلومینیوم 
اراک را شکست دادند و حالا با روحیه بالا 

به فکر صعود به لیگ برتر فوتبال هستند.
شاگردان کاظمی در حال حاضر ۳۲ آمتیازی 

هستند و آمار نشان می دهد سرخپوشان 
این پتانسیل را دارند تا یکی از دو تیم صعود 
کننده به لیگ برتر کشور باشند هر چند 
تجربه و فصل های گذشته ثابت کرده در 
مسابقات لیگ آزادگان هیچ بازی قابل پیش 
از  توان  نمی  تا آخرین روز  و  نیست  بینی 

تیمهای صعود کننده به لیگ برتر نام برد.
تیم  تعداد  برابری  بین  این  نکته جالب در 
لیگ  با  اول  در دسته  کننده  های شرکت 
یک  درلیگ  زدن  گل  اینکه  با  است.  برتر 
ها  تیم  است چون  برتر  لیگ  از  تر  سخت 
بازی  فشرده  دفاعی  سوم  یک  منطقه  در 
به عنوان  می کنند، سرخپوشان پاکدشت 
صدرنشین لیگ یک تعداد گل های بیشتری 
به نسبت سپاهان قهرمان لیگ برتر به ثمر 

رسانده است.
گل گهر در نوار پیروزی

لیگ  نخست  فصل  نیم  موفق  تیم  دیگر 
در  که  است  سیرجان  گهر  گل  آزادگان 
بندی  رده  رده دوم جدول  در  حال حاضر 

قرار دارد.

شاگردان وینگو بگوویچ در آخرین دیدار خود 
تیم پرمهره  در هفته هفدهم موفق شدند 
اکسین را با گل دقایق پایانی شکست دهند 

و سه امتیاز با ارزش را از آن خود کنند.
اما حیاتی  پیروزی خفیف  این  با  گل گهر 
بازی   ۱۰ العاده  فوق  آمار  به  شد  موفق 
متوالی بدون باخت در لیگ دسته یک برسد 
و جایگاه خود را به عنوان مدعی صعود به 

لیگ برتر استحکام ببخشد.
شاهین و مس امیدوار به دیدارهای آینده

شاهین  فصل  این  موفق  های  تیم  دیگر 
که  بودند  کرمان  مس  و  بوشهر  شهرداری 
در نیم فصل نخست آمارخوبی را از خود به 

نمایش گذاشتند.
این دو تیم در رده ای سوم و چهارم جدول 
رده بندی قرار دارند و فشردگی امتیازات ما 
بین تیم های اول تا چهارم این امیدواری را 

داده تا این دو تیم به صعود امیدوار باشند.
شاهین که از تیم های قدیمی فوتبال کشور 

بشمار می رود در بازی های خانگی از سوی 
تماشاگران بوشهری به خوبی حمایت می 
شود و بی شک در بازی های دور برگشت 
تماشاگران بیشتری برای حمایت از شاهین 
حاضر  بوشهر  بهشتی  شهید  استادیوم  در 
خواهند شد و به طور جدی تر از تیم محمود 

فکری حمایت خواهند  کرد.
شاهین  همراه  به  اگر  فکری  محمود 
شهرداری بوشهر به لیگ برتر صعود کند در 
صعود به لیگ برتر دبل می کند. او فصل 
گذشته تیم نفت مسجد سلیمان را به لیگ 
برتر رهنمون کرد. آخرین بار شاهین بوشهر 
با مربیگری حمید کللی فرد راهی لیگ برتر 

شد.
استراحت  و  تعطیلی  هفته  چند  از  بعد 
مسابقات لیگ دسته اول کشور از سر گرفته 
تیم  نهایت چه  در  دید  باید  و  خواهد شد 
هایی جواز حضور در رقابت های لیگ برتر را 

کسب خواهد کرد.

تیم فوتبال فولاد خوزستان برای تعطیلات 
های  برنامه  فصل  نیم  مدت  طولانی 

ویژه ای دارد.
پایان  از  هوادار«،پس  گزارش»دنیای  به 
بازی های نیم فصل اول لیگ برتر، اکثر تیم 
های لیگ برتری تمرینات خود را تعطیل کرده 
اند و پس از مدتی استراحت دوباره با اردوهای 

آماده سازی کار خود را از سر می گیرند.

در این میان یکی از طولانی ترین استراحت 
ها برای تیم فولاد در نظر گرفته شده است. 
شاگردان افشین قطبی که نیم فصل نخست 
را به ایده آل ترین شکل ممکن به پایان 
رساندند، ۱5 روز استراحت خواهند داشت و 
پس از آن دوباره تمرینات را شروع می کنند.

برای فرصت حدود چهل روزه ای که فولادی 
از  نیز خارج  اردوهایی  داشت،  ها خواهند 

شهر اهواز تدارک دیده شده است. افشین 
قطبی خواهان برگزاری یک اردوی داخلی 
با موافقت  اردوی خارجی شده که  و یک 
اردوها  این  است.  شده  همراه  نیز  باشگاه 
احتمالا در جزیره کیش و کشور قطر برپا 
می شوند. البته هنوز تاریخ قطعی و اینکه 
کدام یک از اردوها در اولویت زمانی باشد، 

مشخص نشده است.

کیش و قطر، میزبانان احتمالی شاگردان قطبی

هیجان برای صعود به لیگ برتر؛

از شگفتی سرخپوشان
تا امیدواری کرمانی ها

ملی پوش اسبق تیم ملی گفت: اشتباهات داوری همه جای دنیا هست. کشورهای دیگر با تکنولوژی این 
اشتباهات را کنترل می کنند. کشور ما هم به کمک داور ویدئویی نیاز دارد. اشتباهات داوری برای همه تیم ها 

هست نه فقط پرسپولیس. اگر این تکنولوژی بیاید این حرف و حدیث ها تمام می شود.

مهدوی کیا: حرف و حدیث ها باید تمام شود

هومن ناظمی

مجید  سعیدی
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روزی که فصل جدید لیگ برتر آغاز شد، پیش بینی ها 
حاکی از یک لیگ پر تنش و جذاب بود که رقابت چالش 
حساسی چه در بالای جدول و چه میان قعرنشینان 
تصور می شد. اما اتفاقی که تا به اینجای لیگ که 
ایستگاه میانی آن را پشت سر گذاشتیم، چیزی فراتر 
از حساسیت و چالش بوده و رقابت ها کاملا نفس گیر 
از  نمی خواهد  تیمی دلش  هیچ  است.  دنبال شده 
کورس جا بماند و هیچ باشگاهی امتیاز از دست دادن را 
بر نمی تابد. به تبع این هیجان میان تیم ها، هواداران نیز 
با شور و اشتیاقی مثال زدنی  و کم نظیر در سال های 
اخیر لیگ برتر،  استادیوم 
بزرگ  و  کوچک  های 
و  کردند  پر  را  کشور 
جذابیت های بازی را 
از سطح برد و باخت 
»حیثیت«  به 

مقابل چشمان هواداران تبدیل کردند. 
از همان هفته های نخست، بوی روزهای دلچسب 
فوتبال ایران به مشام می رسید. جایی که نه تنها 
هیچ تیمی قصد باختن نداشت، بلکه همه کار برای 
گل نخوردن انجام می شد. دیدار ها کم گل تر از هر 
فصل دیگری و با آمار بالای گل به خودی آغاز شد 
که در ابتدا خیال می کردیم قرار است یک لیگ برتر 
فوق العاده کسل کننده تماشا کنیم. اما رفته رفته، 
کار به جایی رسید که برای پیدا کردن قهرمان نیم 
فصل باید چرتکه بیاندازیم و تفاضل ها را میان سه تیم 
مدعی حساب کنیم. بر حسب اتفاق، جنگ های تمام 
عیار بالانشینان به هفته های آخر موکول شده بود و 
همین مساله در کار قهرمانی نیم فصل، گره بزرگی 
ایجاد کرده بود. اما ماجرای جذابیت نیم فصل اول، 

تنها به این مسائل ختم  نمی شود.

هواداری ؛ پر شور اما کم 
حوصله

این  تصور  تردید  بی 
نیم فصل اول بدون 
استقبال  و  حضور 
چنینی  این 
تقریبا  تماشاگران، 
است.  ممکن  غیر 
کم  اتفاق 

نظیری که در شهرهای »قائمشهر«، »تبریز«، »مسجد 
سلیمان«، »مشهد«، »رشت« و البته »تهران« افتاد با 
هیچ کلمه ای توصیف شدنی نیست. حضور تماشاگر 
همان چیزی است که فوتبال ما سال های اخیر نیاز 
مبرمی به آن داشت و کمبودش در دیدار های حساس 
»تراکتورسازی«  وقتی  از  اما  شد.  می  کشور حس 
کمی  شدند،  اضافه  برتر  لیگ  به  »سپیدرود«  و 
شهرستان های ما جان گرفتند و از سنگینی حضور 

تماشاگران تنها در آزادی، کمی کاسته شد.
در این فصل اما، بازی کردن در هیچ استادیوم و در 
هیچ شهری، کار آسانی نیست. در این فصل با اضافه 
شدن »نساجی قائمشهر« و »نفت مسجد سلیمان« 
و همچنین در کورس قرار گرفتن »پدیده مشهد«، 
سه تیم پرطرفدار کشور به فوتبال اضافه شدند. جو 
وحشتناکی که در این شهر ها حاکم است را به اوضاع 
سرسام آور »نقش جهان« اصفهان و »یادگار امام« 
تبریز اضافه کنید تا متوجه بشوید که هیچ تیمی در 
خارج از خانه در امان نیست. بی تردید این تماشاگران 
با حضورشان، نقش تعیین کننده ای نیز در نتایج 
ایفا کردند. آن ها ثابت کردند که وقتی »استادیوم« 
باشد و »تیم« روی اصول نتیجه بگیرد، قطعا استقبال 

خواهند کرد.
اما مساله دیگر، طاقت پایین این تماشاگران است 
که در دقایقی از دیدارها، زیبایی فوتبال را به چالش 
می کشیدند. دادن شعارهای »نژاد پرستانه«، تحریک 
آمیز، دون شان انسانی و البته بی ادبانه، نفس لذت 
بردن را از فوتبال نشانه می رود که به سود هیچ 
کس نیست. نه دردی از مشکلات شهر و باشگاه 
دوا می کند، و نه تیم را به سمت گلزنی هدایت می 
کند. این ها تنها باعث می شوند که جو استادیوم ها 
مسموم بشود و جلوی پروژه »ورود خانواده ها« به 

استادیوم را بگیرد.
جا به جایی های غول آسُا

اما از اتفاقات مهمی که در نیم فصل اول به دفعات 
شاهدش بودیم، تغییر سرمربی تیم های بزرگ و 
کوچک در هفته های میانی و پایانی نیم فصل اول 
است. »تراکتورسازی«، »فولاد خوزستان«، »ماشین 
سازی«، »سپیدرود رشت«، »نفت مسجد سلیمان«، 
»صنعت نفت آبادان«، »استقلال خوزستان« و البته 
»ذوب آهن اصفهان« تیم هایی بودند که در نیمه 
را  دیگری  مربیان  و  اخراج  را  خود  سرمربیان  راه 
جایگزین کردند. اتفاقی که در هفته های پایانی لیگ 
ما را بسیار جذاب تر کرد چرا که نام هایی جانشین 
سرمربیان قبلی شدند که هر کدام وزنه های بزرگی 

به حساب می آیند.
»افشین قطبی«، »علیرضا منصوریان«، »محمد تقوی«، 
»رضا مهاجری«، »علی کریمی«، »علیرضا مرزبان« 
نام هایی بودند که در نیم فصل اول به نیمکت های 
لیگ برتر اضافه شدند و حسابی معادلات را برهم زدند. 
محمد تقوی با تراکتور خودش را در جدول تا رتبه 
چهارم بالا کشید و روزهای خوشی را پس از دوران 
فاجعه بار ابتدای فصل سپری می کند. مرزبان با نفت 
مسجد سلیمان به این راحتی ها نمی بازد و همه تیم ها 
را در مسجد سلیمان به چالش کشیده است و توانسته 
امتیازات خوبی را جمع کند. همینطور رضا مهاجری 
با ماشین سازی نیز اوضاع خوبی دارد و این تیم را به 

جایگاه مطلوبی در جدول رسانده است.
سورپرایز نیم فصل اول اما در خوزستان اتفاق افتاد. 
جایی که »افشین قطبی« سرمربی فولاد شد تا تنور 
لیگ برتر داغ تر از همیشه شود. در اولین گام نیز آن ها 
تراکتورسازی مدعی را در تبریز زمین گیر کردند و 

توانستند با پیروزی جهنم یادگار امام را ترک کنند.

توفیق اجباری داوری های پر اشتباه
به طرز تعجب بر انگیزی، داوری ها در نیم فصل اول 
لیگ برتر پر از اشتباهات بزرگ و کوچک تاثیرگذار بود 
و نکته جالب ماجرا جایی است که هیچ تیمی نبود که 
از داوری لطمه ندیده یا سود نکرده باشد. کار به جایی 
رسید که »فریدون اصفهانیان« حیرت زده گفت که 
»اگر همه از داوری ضرر کردند ، پس چه کسی سود 
کرده؟«. این جمله شاید در نگاه اول جمله خنده داری 
به نظر برسد، اما مساله اینجاست که این جمله مصداق 
بارز اتفاقات داوری رخ داده در نیم فصل است. همه 
تیم ها سود و زیان داشتند و به طبع همه تیم ها چند 

بازی یک بار به داوری معترض بودند. 

از همان هفته های نخست و اخراج نشدن »علی 
جنجالی  دربی  البته  و  غفوری«  »وریا  و  علیپور« 
اصفهان در هفته چهارم که داوری رسما سر »ذوب 
آهن« را برید گرفته تا پنالتی و اخراج اعلام نشده در 
دربی پایتخت. از سود بردن دوباره سپاهانی ها در 
دیدار مقابل نساجی مازندران تا متضرر شدن آن ها در 
دیدار حساسشان مقابل پرسپولیس در اصفهان و آن 
پنالتی مشکوک برای سرخ ها. از این دست اتفاقات 
در نیم فصل اول، کم نبودند و داد همه تقریبا بلند 
شده است. جالب تر از این ها که دیدار پایانی نیم 
فصل اول نیز بدون اعتراض به داوری به پایان نرسید 
و سپاهانی ها یک گل سالم به ثمر رساندند که داور 

آن را مردود اعلام کرد.
اما در مورد داوری یک نکته جالب دیگر را هم در این 
نیم فصل تجربه کردیم ؛ پرسپکتیو برای تشخیص 
آفساید. برنامه نود از نظر علمی سعی کرد گل تراکتور 
به پرسپولیس را مردود نشان دهد که آن محاسبه با 
خط کش و... سر و صدای زیادی در فضای مجازی به پا 
کرد. هرچند در فوتبال روز دنیا هم همین اتفاقات برای 

بررسی آفساید می افتد.

کورس ترسناک قهرمانی
اگر فصل گذشته، پرسپولیس با اختلافی که در صدر 
جدول ایجاد کرده بود، عملا جذابیت رقابت بر سر 
قهرمانی را از همان نیم فصل اول از بین برده بود، 
ظاهرا این فصل دیگر از این خبر ها نیست ! سه تیم 
هم امتیاز در صدر جدول که تنها به لطف تفاضل گل 
از یکدیگر تفکیک شده اند را به دو تیم فرصت طلب 
و منتظر لغزش »استقلال تهران« و »تراکتورسازی 

فاصله  با  که  کنید  اضافه  تبریز« 
شش  از  کمتر 

امتیاز از صدر مانند یک شیر زخمی به انتظار نشسته 
اند و هر لحظه در نیم فصل دوم ممکن است در بالای 
جدول، معادلات بر هم بخورد. اتفاقی که در فصول 
گذشته نیز به دفعات رخ داده و تیم های قعرنشین به 

یک باره خود را به سهمیه آسیایی رساندند.
فولاد  مانند  ها  تیم  برخی  اخیر  تحولات  و  تغییر 
خوزستان و ذوب آهن اصفهان نیز می تواند این ها 
را به جمع مدعیان برای کسب سهمیه قهرمانی اضافه 
کند. فولاد که با برد تراکتور در تبریز در هفته پایانی 
نیم فصل اول، ثابت کرد که شمشیر را برای نیم فصل 
دوم از رو بسته است و می تواند هر تیمی را به دردسر 
بیاندازد. احتمالا فولاد را هم باید به پنج ضلعی بالای 

جدول اضافه کنیم.

کلام آخر
در ماه های منتهی به جام ملت های آسیا، لیگ برتر 
ما روزهای بسیار استثنائی و درجه یکی را سپری کرد 
که در سال های اخیر بی سابقه بوده است. اتفاقی 
که واقعا نیاز فوتبال ما بود تا به یک پویایی مطلوبی 
برسد که همینطور هم شد و حتی فراتر از انتظارات 

هم پیش رفت.
امیدواریم پس از پایان جام ملت ها و از سر گیری دوباره 
لیگ برتر، اوضاع بر وفق مراد »فوتبال« باشد و جذابیت 
حرف اول را در این ورزش استثنائی بزند. اگر روند 
روزهای پایانی نیم فصل اول به نیم فصل دوم کشیده 
شود و داوری ها تا حدی جلوی جذابیت را نگیرد، 
می توان روزهای خوشی برای فوتبال ایران متصور شد و 
از کرختی غالب سال های اخیر، آن را رها کرد. به امید 

یک نیم فصل هیجان انگیز دیگر.

لیگ برتر در میانه راه جذابیت

از هواداری تا داوری ، همه در خدمت فوتبال
استراحتگاه میانی خود رسید و قهرمان نیم فصل خود را شناخت و حالا برای مدتی همه تیم ها به آماده سازی 
دوباره و البته تماشای بازیکنانشان در جام ملت های آسیا می نشینند، تا با شروع نیم فصل دوم، با قدرت هرچه 
تمام تر به میدان بیایند. به همین مناسبت، »دنیای هوادار« مروری گذرا داشته است بر مهم ترین اتفاقاتی که در 
این پانزده هفته ابتدایی لیگ برتر افتاد. اتفاقاتی که به نوعی در ذهن تماشاگران فوتبال حک شده است و یادآوری 

آن ها خالی از لطف نخواهد بود.

نیم فصل اول به پایان رسید. سپاهان، پرسپولیس و پدیده اصفهان سه تیم هم امتیازی بودند که در جایگاه نخست نیم فصل اول جا خوش کردند و آمار کاملا قابل قبولی از خود بر جای گذاشتند ؛ چه از نظر هجومی و چه از نظر دفاعی. تیم تحریریه »دنیای هوادار«، تصمیم گرفته 
است به همین مناسبت با بررسی تمام بازیکنان لیگ برتر در پست های مختلف اعم از دروازه تا مهاجمین، تیم منتخب نیم فصل اول خود را منتشر کند و در کنارش اطلاعات کوتاهی از این بهترین ها به نمایش بگذارد. بی شک که لذت خواهید برد.

به انتخاب تحریریه »دنیای هوادار«

تیم منتخب لیگ برتر تا پایان نیم فصل 97 - 98

9 بازی - 6 کلین شیت
متوسط 0/۵۵گل خورده 

 ۵ گل خورده - 1 کارت زرد

علیرضا بیرانوند

11 بازی - ۵ کلین شیت
0 گل زده - ۴ پاس گل

سعید آقایی 10 گل خورده - 3 کارت زرد

12 بازی - 6 کلین شیت
3 گل زده - 1 پاس گل

وریا غفوری 10 گل خورده - بدون کارت

13 بازی - ۸ کلین شیت
0 گل زده - 0 پاس گل

سیدجلال حسینی 6 گل خورده - 2 کارت زرد

13 بازی - ۸ کلین شیت
2 گل زده - 0 پاس گل

 6 گل خورده - 2 کارت زرد
شجاع خلیل زاده

1۵ بازی
7 گل زده - 2 پاس گل

3 کارت زرد علی علیپور

13 بازی
9 گل زده - 2 پاس گل

۴ کارت زرد - 1 کارت قرمز کی روش استنلی

1۵ بازی
6 گل زده - 0 پاس گل

1 کارت زرد لوسیانو پریرا

1۵ بازی - 9 کلین شیت
2 گل زده - 2 پاس گل

محمدرضاخلعتبری 6 گل خورده - ۴ کارت زرد

1۵ بازی - 7 کلین شیت
3 گل زده - 3 پاس گل

دانیال اسماعیلی فر 13 گل خورده - 1 کارت زرد

12 بازی - 6 کلین شیت
3 گل زده - 1 پاس گل

مهرداد محمدی 10 گل خورده - بدون کارت

محمدحسین سیفی


